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Борисов губи властта си в БЕХ
Правителството намери начин за промяна в ръководството на

енергийния холдинг по модела, по който това се случи в Българската
банка за развитие. Така ГЕРБ ще загуби едноличната си власт в БЕХ.

Стр. 4

Радев: Шайката си
отива на 14 ноември

Убеден съм, че на 14
ноември българите ще пока-
жат, че времето на шайката
е приключило, заяви в Дими-
тровград Румен Радев. Спо-
ред него хората няма да
търпят повече да ги лъжат,
крадат и унижават. Можем

да постигнем много, когато
отхвърлим игото на посред-
ствеността и корупцията,
увери той. Според него в
последната седмица преди
изборите шайката ще прави
всичко, за да уплаши и раз-
колебае хората да гласуват.

Народът ще отхвърли посредствеността
и корупцията, убеден е президентът

Това означава едно - мафия-
та се страхува, коментира
Радев.

Президентът подчерта, че
пътят към промяната няма да
бъде лесен и кратък. “На 14
ноември ние ще трябва да
избираме бъдеще и сигур-

ност за нашите деца и за
България. Трябва да изберем
парламент, в който да има
демократично мнозинство с
воля за промяна”, каза той, а
Илияна Йотова призова за
активно гласуване.

аложници на невежеството ли
станахме за пореден път? Или се
случва нещо напълно ново и не-
виждано у нас? Как изобщо се
стигна до диктат на неграмот-
ността, която след себе си неми-
нуемо води още неграмотност?

Лют отпор срещу опитите
малките ученици да учат присъ-
ствено в безопасна среда демон-
стрират училищни директори,
учители, синдикати, родители.
Всеки със своите мотиви, но
всички вкупом срещу образова-
нието. Примитивните реакции на
много от тях реално работят сре-
щу всякакво намерение за обуче-
ние на децата. А те или не го
разбират, или не искат да го раз-
берат, или много хубаво осъзна-
ват последствията от ината си, но
работят за лични или чужди пре-
дизборни интереси. В момента е
много удобно да се хване вълна-
та на недоволството срещу всич-
ко и да се води в посоката на по-
литическото удобство.

В тази битка някак се забрави
крайната цел - децата да са на
училище с минимален риск за
здравето им. Да получават знания
и умения, та утре да ни управля-
ват по-добре от днес. Вместо
това се говори за тестове, за
това кой къде бърка с тях, за
нарушени права, за зомбиране от
компютри. А обучението е някъ-
де в ъгъла, забравено в девета
глуха. Доказателство за това е
ситуацията в гр. Раковски.
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Около 30%

от стадата

са фиктивни

Мая Димитрова:
Разграждането на
досегашния модел
трябва да продължи

Владимир Маринов:
В центъра на
нашата политика
са хората

Залесителна есенна кампания започна в района на с. Крумово, община Кочериново. Тя се извършва от Държавното
горско стопанство “Рилски манастир” и бе проверена от министъра на земеделието проф. д-р Христо Бозуков
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Левите партии
на Запада засилват
позициите си

СНИМКА БГНЕС
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Прокуратурата не откри
никакво нарушение в това, че
шефът й Иван Гешев си чати
по телефона с личната пиарка
на Бойко Борисов Севделина
Арнаудова по време на засе-
данието на правната комисия
в 46 НС на 10 септември, но
видя престъпление в снимане-
то и публикуването на разме-
нените съобщения. Обвинени-
ето бе сезирано от БОЕЦ и
само след 13 дни - на 27 сеп-
тември, прокурор Венцислав
Фердинандов се произнася, че
Гешев си е чатил със Севда
“само от добро възпитание” и
не е извършил “абсолютно
никакво нарушение, защото
срещу Арнаудова в прокура-
турата няма преписки и раз-
следвания”, съобщи “Сега”.

Фондация “Проект Буз-
луджа” приключи планира-
ните спешни мерки за
опазване на мозайките от
външния мозаечен кръг в
паметника “Бузлуджа”.
Според организаторите
консервацията е доказано
ефикасна, защото по съща-
та технология миналата го-
дина бяха стабилизирани
мозайките от вътрешния
кръг и разрушителните
процеси бяха спрени. През
септември т.г. работите на
терен започнаха със стаби-
лизирането на съществува-
щите мозайки от екип от
реставратори от Нацио-
налната художествена ака-
демия и Техническия уни-
верситет в Мюнхен. По-
късно строители изградиха
защитен навес над мозай-
ките, който ги предпазва от
суровите климатични ус-
ловия. Бяха използвани над

Със заповед на кмета Павел Гуджеров
във всички училища в община Раковски се
преустановяват учебните занятия за три дни.
Обучението трябваше да продължи в елек-
тронна среда от разстояние, но през послед-
ните два дни родители протестираха срещу
тестването на учениците в класните стаи.
Някои от тях дори отказаха да включат деца-
та си в онлайн формата на обучение. Пред-
стои предложенията на родителите за това
как трябва да продължи обучението да бъдат
обобщени и изпратени на министъра на об-
разованието. Ще има среща с областния
управител, за да се обсъдят възможните ва-

Недоволни граждани блокираха
републиканския път между Нови хан
и София. Според жителите, които
ползват отсечката ежедневно, пътят
е в окаяно състояние и това е основ-
на причина за честите катастрофи в
района. Те са готови да затворят ма-
гистрала “Тракия”, ако не бъдат чути.

От началото на годината за
изкърпване на дупките са похарчени
над 73 000 лева. От агенция “Пътна
инфраструктура” заявиха, че се
търсят възможности за финансира-
не, но засега пари няма.

В Раковски пуснаха децата във
ваканция заради недоволни родители

Протест блокира пътя
София-Нови хан

рианти на обучение. Досега в област Плов-
див няма други родители, които се обявяват
срещу начина на тестване на учениците.

Над 500 директори на училища също
поискаха тестването да става в домовете и
пратиха писмо до здравното министерство.
Те смятат, че тази задача не може да се вме-
нява на учителите.

Вчера по обяд изтече срокът, в който
родителите можеха да заявяват дали децата
им ще учат присъствено или ще останат
вкъщи. От МОН потвърдиха, че плановете
за тестване на учениците в училище няма да
се променят.

Приключиха спешните
мерки за опазване на
мозайките на „Бузлуджа”

От постановлението става
ясно, че от Гешев са снети
обяснения, но чатът му не е
проучван. Обяснения от Ар-
наудова въобще не са търсе-
ни. На въпросното заседание,
което било предавано и он-
лайн, Гешев бил търсен мно-
гократно от прокуратурата по
мобилния телефон и отговарял
с кратки съобщения чрез при-
ложение за комуникация, ин-
сталирано на апарата му. На-
ред с другите обаждания, глав-
ният прокурор получил и тек-
стови съобщения от Арнаудо-
ва. “За това лице той знае, че
се занимавала с публична ко-
муникация към МС до 16 ап-
рил 2021 г. По тази причина
лицето било записано в теле-
фонния му указател по начин,

че да му подскаже коя е тя и
с какво се занимава. С първо-
то съобщение Арнаудова по-
сочва името на изказващия се
в момента депутат от ГЕРБ
Александър Николов. Пред-
вид течащия дебат, въпреки че
не му било удобно да комуни-
кира, Гешев отговорил лако-
нично с емотикон”, пише в
постановлението.

Прокурор Фердинандов е
проучил, че срещу Арнаудо-
ва няма присъди, преписки и
дела. Гешев също обяснил
пред подчинения си, че я по-
знава само служебно и не знае
дали срещу нея има висящи
преписки. Казва, че никога не
е разговарял с което и да е
длъжностно лице във връзка
със сигнали, подавани срещу

Арнаудова. А също и че слу-
жебният му телефон е пуб-
лично известен и той не може
да контролира лицата, които
му звънят или пишат. Ферди-
нандов допълва, че “няма и
престъпление по служба,
няма причинени щети”. Спо-
ред него съдържащото се в
сигнала твърдение за злоупо-
треба с власт е нелогично и
заради вменените по Консти-
туция и закон правомощия на
главния прокурор.

“Лицата, които са заснели
и публично оповестили кому-
никацията на Гешев и Арнау-
дова, са нарушили основни
права, които притежава все-
ки български гражданин -
конституционно гарантира-
ната неприкосновеност на ко-

респонденцията и комуника-
цията. Когато умишлено се
нарушава тайната на корес-
понденцията, е осъществено
престъпление”, заключава
прокурорът. От БОЕЦ вече
обявиха, че Софийската рай-
онна прокуратура се е задей-
ствала да търси кой е изнесъл
снимките на чата.

На 19 октомври прокурор
Албена Рачева от Софийска-
та градска прокуратура пък
е отказала да образува раз-
следване по разкритията на
“Биволъ”, че Арнаудова и
съпругът и Делян Димитров
- също държавен служител,
са купили луксозен имот в
Бистрица за над 1 млн. лв.
Мотивът е, че нямало данни
за престъпление.

Прокуратурата оневини Гешев
за чата му с пиарката на Борисов
Престъпление било разкриването на тайната му кореспонденция с Арнаудова

Протестиращите настояват
сами да ремонтират участъка с
пари, събрани от дарения. Те не-
годуват, че всеки ден чупят коли-
те си в огромните дупки на път за
София и обратно.

Кметът на Нови хан Алек-
сандър Стоичков определи ситуа-
цията като абсурдна. Той обясни,
че не за първи път жителите съби-
рат пари, за да асфалтират сами
пътя, тъй като от АПИ и Област-
ното пътно управление твърдят, че
в момента нямат средства.

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Продължава събарянето на недостроената сграда “Родна стряха” в столичния квартал
“Манастирски ливади”. Тя е трябвало да бъде дом на българите от чужбина. На мястото й
Столичната община предвижда да се появят детска градина и училище. Срокът за
разрушаването изтече преди месец и половина, а фирмата ще получи 1 млн. лева за работата си

30 кубика дървен матери-
ал и 500 квадратни метра
профилирана ламарина.
Инициативата е подкрепе-
на от областната управа на
Стара Загора и община
Казанлък.

Около 100 доброволци
участваха в 5 акции в по-
мощ на опазването на мо-
зайките. За целта са ушити
46 защитни платна с общ
размер 600 кв. м от здрав,
лек, устойчив и водонепро-
пусклив текстил, които ще
пазят паната от дъжд и
сняг. Финансирането на
спасителната акция е ос-
новно чрез дарения. В кам-
панията “Осинови мозай-
ка” са се включили десет
личности и фирми, както и
дарители с различни суми.
Предстои да бъде изграден
нов покрив и разработена
цялостна концепция за из-
ползване на сградата.
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Управленската програма на БСП пре-
движда учителската професия да стане
регулирана с ежегодно актуализиране на
заплатата, заяви водачът на листата на
левицата за Ямбол и Пловдив Кристиан
Вигенин на онлайн среща с педагози от
Пловдив. Според него най-силното оръ-
жие за справяне със социалните неравен-
ства е доброто образование. Вигенин
припомни, че социалистите настояват 5%
от БВП да се заделят за образование, а
парите за наука да са 1%. Сред акценти-
те на БСП е прегледът на учебниците и
учебното съдържание, както и социални-
те мерки в подкрепа на учениците и се-
мействата им.

Преподавателите разкритикуваха За-
кона за предучилищно и училищно обра-
зование и го нарекоха “документ на си-
стемата, а не на ученика, който трябва да
е във фокуса и в центъра му”. Те поста-
виха въпроси, свързани с план-приема, с
делегираните бюджети, с кариерното
ориентиране на подрастващите, модер-
ната тема SREM-образование, кадровия
дефицит по предметите физика и астро-
номия, биология и химия. Директори

33 гълъба, съвпадащи с
номера на “БСП за България”
в бюлетината за предстоящия
парламентарен вот, бяха из-
пратени в небето над Кало-
фер с пожелание за победа на
вота. Председателят на БСП
Корнелия Нинова дойде на
среща с граждани, за да под-
крепи водачката на листата на
левицата за Пловдив област
Веска Ненчева. Двете дами,
кметовете на общините Кало-
фер и Родопи Румен Стоянов
и Павел Михайлов и кметове
от близки населени места

“Убеден съм, че на 14 ноември
българите ще покажат, че времето
на шайката е приключило. Че няма
да търпят повече да ги лъжат, кра-
дат и унижават.  Защото ние сме та-
лантлив народ и можем да постиг-
нем много, когато отхвърлим игото
на посредствеността и корупцията”.
Това заяви президентът Румен Ра-
дев, който заедно с Илияна Йотова
бе на посещение в Димитровград.
Според него в последната седмица
преди изборите ГЕРБ ще прави всич-
ко, за да уплаши и разколебае хора-
та да не гласуват, за да компромети-
ра изборите. Това означава едно -
мафията се страхува, коментира
президентът. По думите му Бълга-
рия има нужда от силна и независи-
ма президентска институция, която
да не се кланя на силните на деня. А
някои приеха да се кандидатират с
поклон на тези, които окрадоха
България, съжали той и допълни, че
именно от президентската институ-
ция зависи дали статуквото и оли-
гархията ще получат легитимация и
ще се върнат обратно във властта
чрез нея.

“Пред решаващ избор сме дали
отново ще подарим България на
шепа хора, които ни закотвиха на
последните места по стандарт на
живот, или ще я поверим на знаещи
и можещи хора, неопетнени от схе-
ми. Всички искаме да градим сами
собственото си бъдеще”, заяви Или-
яна Йотова. Според нея по-голямо е
мнозинството срещу олигархията и
корупцията на всички смели хора,
които не се колебаят да се изправят
срещу беззаконието. “Опонентите
ни не могат да ни простят едно -
започнахме да си връщаме държава-
та. С президента Радев сме на стра-
ната на непримиримите, които ис-
кат децата им да имат бъдеще в ро-
дината, родителите им да се радват
на достойни старини”, изтъкна Йо-
това.

По-рано кандидат-президентска-
та двойка бе в Харманли, където им
бяха отправени въпроси за скандал-
ните разкрития по строителството
на магистрали. Радев смята, че пари-
те отиват в няколко човека, но това
ще се разбере. “60 милиона открад-
нати в чували. Дори не мога да си
представя как изглежда тази сума -
тя е колкото бюджета на община
Хасково! Липсата на контрол и схе-
мите съсредоточиха парите на цяла-
та държава в 10 души”, възмути се
Йотова.

РУМЕН РАДЕВ:

На 14 ноември
ще приключи
времето
на шайката

бяха посрещнати с музика от
гайди и получиха като подарък
традиционни български шеви-
ци и розово масло.

“Мнозинството от българ-
ските граждани днес искат
промяна, но притиснати от
кризите искат и сигурност,
стабилност, предвидимост.
Единствено БСП съчетава в
себе си и двете. От една стра-
на, 5 години последователно
и неотстъпчиво се борихме
за промяна на модела ГЕРБ,
когато той беше най-силен.
Тогава днешните спасители

мълчаха, някои от тях дори
бяха неразделна част от тази
власт. Ние не се предадохме
и не се продадохме. От дру-
га, в 46-то НС доказахме, че
сме факторът на стабилност,
принципност и диалогичност.
Тогава някои от днешните
“спасители” отказаха дори да
дойдат на разговори с нас”,
заяви Нинова. Тя отново под-
черта, че представителите на
левицата обединяват промя-
ната и стабилността, защото
знаят и могат да направят
промяната, която да донесе

сигурност и перспектива.
“Готови сме с ясни и конкрет-
ни мерки за първите сто дни
за преодоляване на кризите и
за подпомагане на семейст-
вата и бизнеса. Знаем как да
овладеем цените, да помог-
нем на бедните, на младите
хора и децата, да се погри-
жим за възрастните. Готови
сме с работещи решения за
българските фирми и земе-
делците. Никой няма да бъде
изоставен сам в кризата. Ще
се справим”, увери председа-
телят на БСП.

настояха училищата да не се разглеждат
като фирми и да отпадне задължението
да купуват електричество по борсови
цени. Всички заповеди и закони, касаещи
образованието, трябва да са адекватни и
уместни, защото народ без просвета не
може да има илюзии за държавотворност,
заяви лидерът на БСП в Пловдив Дими-
трина Вакрилова.

Образованието, справяне с КОВИД-
кризата, високите цени на горивата, очак-
ванията на младите хора, борбата с без-
работицата и обезлюдяването в страна-
та, и в частност Хасковския регион, са
акцентите, за които ще работим, увериха
водачът на листата на “БСП за Бълга-
рия” в Хасково Владимир Маринов и
вторият в списъка Виктор Годжов. Те
също проведоха онлайн среща, посвете-
на на проблемите в региона. БСП е ал-
тернатива на тежката политическа криза,
на безпринципното  формиране на поли-
тически тези и партията, която работи в
полза на хората, подчерта Маринов, кой-
то поясни мерките на левицата за излиза-
не от кризата.

Евродепутатът Петър Витанов и во-

дачът на листата на “БСП за България” в
Ловеч Вяра Емилова обсъдиха пробле-
мите на региона на среща със зам. обла-
стните управители на Ловешка област
Милко Недялков и Емил Енчев. Витанов
пое ангажимент да потърси възможнос-
ти за финансиране на проект за реконст-
рукция и модернизация на втория по
големина зоопарк в България, намиращ
се в парка “Стратеш”.

Първият в листата на БСП в Перник
Стоян Мирчев заяви пред избиратели в
Трън, кв. “Калкас” и Батановци, че леви-
цата ще отстоява решително и безком-
промисно мерките си в помощ на хората,
изпаднали в беда, и на младите семейст-
ва. Той пое ангажимент за създаването
на специално антикризисно законодател-
ство, което да бъде насочено и към запаз-
ване на работните места.

Най-големият проблем за домакинст-
вата са високите цени, заявиха избирате-
ли от Тутракан на среща с водача на
листата в Силистра Атанас Костадинов.
Той обясни, че БСП има предложения за
решаването на въпросите чрез по-нисък
ДДС на енергията, храни и лекарства,
увеличаване на минималната заплата,
преизчисляване на пенсии, помощи за
енергийно слаби семейства. Костадинов
призова КЕВР да не увеличава цената на
водата за домакинствата от 1 януари.

Образованието и борбата с демографската
криза продължават да са приоритет

С 33 гълъба в Калофер БСП си пожела успех на вота

Левицата иска учителските
заплати да се актуализират
всяка година
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Министърът на енергети-
ката Андрей Живков е наме-
рил начин за смяна на управ-
лението на Българския енер-
гиен холдинг (БЕХ). По мо-
дела, по-който това се случи
в Българската банка за разви-
тие (ББР), енергийното ведом-
ство е променило устава на
холдинга. Там вече пише, че
Съветът на директорите е от
“най-малко петима членове”,
докато преди това изискване-
то беше “3 до 5 членове”,
предаде economic.bg. С про-
мяната сегашният 5-членен
борд е допълнен с още чети-
ри лица и така представите-
лите на ГЕРБ в управлението
на холдинга вече са малцин-
ство. Новите лица са Антон
Симеонов, Веселина Катано-

ГЕРБ губи едноличната
си власт в БЕХ
Служебното правителство намери начин
за промяна в ръководството на енергийния холдинг

Около 30% от стадата
в България са фиктивно
надписани и по този на-
чин през последните го-
дини се източват милио-
ни левове субсидии. Това
обяви пред БНР земедел-
ският министър Христо
Бозуков. Той посочи, че
колкото повече се
задълбочават проверките
на стадата в България,
толкова повече виртуал-
ни животни излизат като
регистрирани от ферме-
рите. Всички сигнали се
проверяват от ДФ “Земе-
делие” и Българската
агенция по безопасност
на храните (БАБХ) и
всички нарушители ще
бъдат санкционирани.

Министърът съобщи
и за притеснителни нару-
шения в дейността на
БАБХ. Одитът на агенци-
ята, извършен от Инспек-
тората към министерст-
вото, е приключил и Бо-
зуков ще сезира прокура-
турата за незаконосъоб-
разни заповеди на пре-
дишния директор на
БАБХ. Една от тези запо-

ва-Бучкова, Жеко Жеков и
Пламен Дилков. Първите два-
ма от тях Живков се опита да
назначи в Съвета на директо-
рите на БЕХ още през юли,
но решението му бе обжалва-
но от директора на холдинга
- бившия депутат от ГЕРБ
Валентин Николов, и ръко-
водството не бе сменено.

В увеличения състав но-
вият Съвет на директорите на
БЕХ е взел решение за смяна
на председателя и зам.-пред-
седателя на Съвета на дирек-
торите и вписване на втори
изпълнителен директор. За
такъв е избран именно Иван
Андреев от досегашното
ръководство на БЕХ. Той и
Валентин Николов на този
етап ще могат да представля-

ват компанията заедно и по-
отделно. Председател на бор-
да ще е Веселина Катанова-
Бучкова, а неин заместник -
Пламен Дилков.

С новото решение на ми-
нистъра старото, което пре-
движдаше освобождаване на
всичките петима членове и
назначаване на нови, е отме-
нено. Така реално досегашно-
то ръководство не е сменено
или отстранено. С нов
изпълнителен директор и
ново мнозинство в съвета
обаче ГЕРБ ще загуби едно-
личната си власт над държав-
ната компания, част от която
на практика е цялата държав-
на енергетика. Само преди
дни от БЕХ обявиха, че искат
да придобият и общинското

дружество “Топлофикация
София”.

Освен правителството и
работодателските организа-
ции настояваха да се смени

ръководството на БЕХ, тъй
като го държат отговорно за
манипулациите на енергийния
пазар в България и за рекорд-
ните цени на тока.

Около 30% от стадата
у нас били фиктивни

веди е за задържане в
продължение на 6 месе-
ца на внос на пилешко
месо и яйца от Полша с
аргумента, че трябва да
се изследва за салмонела.
“Не са ясни мотивите,
няма положителен слу-
чай на салмонела, но
вносът е поставен под
забрана до излизане на
резултатите. Това е неза-
коносъобразен контрол и
е предпоставка за коруп-
ционни практики от слу-
жители от областните
дирекции по безопасност
на храните, извършващи
официален контрол на
пратките с птиче месо с
произход Полша и внос
от трети страни. Фактът,
че е извършен такъв кон-
трол, за да се задържа
внос на месо и яйца, пре-
дизвиква известни съмне-
ния”, каза министърът.
Очаква се прокуратура-
та да разследва дали
БАБХ не е действала в
полза на конкретни голе-
ми фирми-производители
на птиче месо.

Други съмнителни

действия, извършвани от
БАБХ, са превъзлагане на
дейности на други частни
лаборатории, при поло-
жение че агенцията може
да прави изследванията в
своите лаборатории. “По
незнайно какви причини
те са предоставени за
извършване от други ла-
боратории, което е дове-
ло до натрупване на
задължения от 18 млн. лв.
към тези фирми. Догово-
рите са били финансово
необезпечени и негаран-
тирани със средства”,
допълни Бозуков.

Бозуков съобщи, че в
момента БАБХ прави
разчети какви разходи са
й нужни, за да поеме от
догодина фитосанитарния
контрол на границата с
Турция. В момента той се
извършва от частна фир-
ма и доби известност
като “златната локва” за-
ради огромните средства,
които държавата й пода-
рява. Няма как в момента
да се спре дейността на
фирмата, договорът й из-
тича догодина, каза той.

Наели техника за участъци от
„Хемус”, които няма да се строят

Десетките милиони левове аванси за
изграждането на автомагистрала “Хе-
мус” са раздавани с абсурдни догово-
ри, като някои от тях предвиждат нело-
гични плащания. Държавното дружест-
во “Автомагистрали” е позволило пла-
щанията да се гарантират не само с
банкови гаранции, но и със застрахова-
телни полици, твърди segabg.com. Пла-
щанията по “Хемус” в момента са
обект на полицейско разследване. Как-
то вече е известно, магистралата се
строи от частни фирми, избирани от
държавното дружество “Автомагистра-
ли” без конкурс. Превъзлагането на
цялата дейност се прикрива чрез разби-
ването на договорите на три - за до-
ставка на материали, за наем на строи-
телна механизация и за проектиране.

Сред най-скандалните договори за
изграждане на “Хемус” са тези за наем
на механизация. Такива са сключени за
всички участъци, включително и за тези,
които според МРРБ няма да се строят в
близките 2-3 години - участъците от 7
до 9. Въпреки невъзможността по тези
участъци да се работи заради липсата
на отчуждения и готов проект, по тези

договори също са заложени и платени
огромни аванси. Сключените договори
за наем на машини за тези участъци са
6 на обща стойност 390,6 млн. лв. По
всички договори е предвидено авансово
плащане в размер на 35% с изключение
на един от контрактите - с “Пътно
поддържане и строителство - 2009”
ЕООД, по който авансът е 30%. Одитът
на Сметната палата в “Автомагистрали”
показа, че до края на 2020 г. всички
аванси по тези договори са преведени и
в случая за 6 договора за наем на техни-
ка са платени авансово 163,5 млн. лв.

Българската народна банка пуска в
обращение сребърна възпоменателна
монета с нанесено частично позлатя-
ване на тема “Хан Омуртаг” от сери-
ята “Средновековни български владе-
тели”. Цената на монетата е 96 лева.
Тя ще се продава в БНБ, както и в
офиси и клонове на още четири банки.
До 10 ноември всеки клиент ще може
да купи от БНБ до две монети, след

БНБ пуска
монета
с лика
на хан Омуртаг

което тя ще се продава без ограниче-
ния. Номиналната стойност на моне-
тата е 10 лв.

Андрей Живков

СНИМКА БГНС
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СВЕТОВЕН ДЕН НА “КНИГАТА НА РЕКОРДИ-

ТЕ НА ГИНЕС”. Отбеляз-
ва се от 2005 г. За пръв
път книгата е издадена в
Лондон през 1955 г. Първо-
начално се е разпростра-
нявала в британските
пъбове като леко и приятно четиво за пиещите
бира. Скоро изданието става изключително попу-
лярно. Сега книгата се актуализира всяка година.

1880 - РАЖДА СЕ ЙОРДАН ЙОВКОВ, ПИСАТЕЛ
(УМИРА 1937 Г.). Един
от най-добрите майсто-
ри на разказа, певец на
Добруджа. Автор на про-
изведения, превърнали го
в част от националния
духовен и литературен
живот - сборниците “Последна радост”, “Старо-
планински легенди”, “Вечери в Антимовския хан”,
“Женско сърце”, романите “Чифликът край грани-
цата”, “Ако можеха да говорят”, драмите “Албе-
на”, “Боряна” и др. Един от най-превежданите
български автори.

1914 - РАЖДА СЕ ПАВЕЛ ВЕЖИНОВ, ПИСАТЕЛ
(УМИРА 1983 Г.). Рожденото му
име е Никола Делчев Гугов. Автор
на разкази, романи, киносценарии,
репортажно-пътеписни книги,
повести. Сред по-известните му
творби са “Втора рота”, “Сле-
дите остават”, “Нощем с бели-
те коне”, “Специалист по всич-
ко”, “Тримата от запаса”, “Заре-
во над Драва”, “Сами сред вълци” и др.

1938 - КРИСТАЛНАТА НОЩ В ГЕРМАНИЯ. На
9 срещу 10 ноем-
ври поддръжни-
ци на Хитлер
извършват по-
гром над евреи-
те в Германия и
Австрия. Много
еврейски домове,
магазини и жи-
лища са разбити
- по-точно счупе-
ни са стъклата им. Заради изпочупените стъкла
нощта се нарича “кристална”. Разрушени са 267
синагоги и 815 магазина, управлявани от евреи. Над
30 000 евреи са арестувани и хвърлени в концлагери,
36 човека са убити. През 1988 г. 9 ноември е обявен
за Международен ден за борба срещу расизма, ксе-
нофобията и антисемитизма.

1955 - УМИРА АНРИ ДЕЛОНЕ, ФРЕНСКИ ФУТ-
БОЛЕН ДЕЕЦ (Р. 1883 Г.). Първона-
чално е футболист, а след това -
футболен съдия. Отказва се след ин-
цидент на терена - ударен е от топ-
ката в лицето, гълта свирката и си
чупи два зъба. Заедно с Жул Риме
развива идеята за Световно първен-
ство по футбол. През 1927 г. предла-
га създаването на Европейско първенство по фут-
бол. Наградата за шампиона е голяма сребърна
амфора, носеща името на Делоне (на снимката).

1989 - ПАДА БЕРЛИНСКАТА СТЕНА. Официал-
но са отворе-
ни гранични-
те пунктове
между ФРГ и
ГДР. Берлин-
ската стена,
която затва-
ря границата
между Изто-
чен и Западен
Берлин, е из-
дигната на 13 август 1961 г. От 14 ноември 2006
г. е отворен за посещения и специалният мемориал,
разположен край легендарния пропускателен пункт
“Чарли”. След разрушаването на стената фраг-
менти от нея бързо се превръщат в обект на търго-
вия. Много от фрагментите са купени в САЩ, на-
пример в корпорацията “Майкрософт”, в щабквар-
тирата на ЦРУ и др. На 16 май 2006 г. на София
е дарен сегмент от Берлинската стена.

Валентин ГЕОРГИЕВ

От кол и въже

Невежество

Велиана ХРИСТОВА

Кой пасе трева?

От стр. 1

Там три дни са обя-
вени за неучебни. Тол-
кова успя да постигне
кметът на градчето, ко-
ето не иска тестове, не
иска карантини, не иска
проверки. Иска да се
върне просто в едно
минало спокойно време
- време, което обаче не
съществува и скоро
няма да се появи отно-
во. И вместо да се води
борба със заблуди и
предразсъдъци, децата
се спират от образова-
телен процес за три
дни. Ама как не са се
сетили всички да го на-
правят! Така се решават

проблемите - няма бол-
ни, няма карантинира-
ни, няма бъркане в
мозъка, няма да се взе-
ма ДНК и да се праща
на Бил Гейтс. Или не
беше на него...

Революция ли ще ви-
дим днес и утре? Бой-
кот на властта, на ми-
нистъра, на другия ми-
нистър? Не разбират ли
протестиращите, че с
вечната си контра бой-
котират само собстве-
ните си деца. Онези
същите - безценните,
които щадят от инвази-
ята на клечките от ПСР
тестовете. Те утре няма
да влязат в живота без-
просветни, защото са

били еди-колко си вре-
ме в дистанционно обу-
чение, или в така омраз-
ната карантина, или за-
щото са плюли в плик-
че. Децата ще са незна-
ещи заради примера на
възрастните, който
виждат около себе си, и
заради насажданото
противопоставяне и
омраза.

Дали пък преди да
праща протестни писма
и да стачкува, съслови-
ето в образованието
първо не трябваше да
пробва тези потресава-
що сложни тестове, ко-
ито ще отнемат от цен-
ното урочно време? Да
види - ще стане ли, няма

ли да стане, колко вре-
ме ще изисква, ще реве
ли някое дете за
потъпканите му права
или учителят ще се за-
рази при пробовзема-
нето. Пък тогава дирек-
тори, синдикати и пре-
подаватели щяха да
имат основание да се
съпротивляват срещу
практиката, наложена и
овладяна някъде на за-
пад. Но вече не е мо-
дерно да се сравняваме
с Европа, ние сме къде-
къде по-напред от тях -
можем предварително
да кажем какво няма да
стане, още преди да сме
го пробвали. Номер
едно сме!

Неочавано и БНТ се
включи в групичката на
тарикатите, които смя-
тат, че народът трева
пасе. В хубаво гледано
време в неделя вечер
националната ни теле-
визия обяви, че “извън
предизборно” разказва
уж за управлявалите у

нас широки коалиции
като урок на историята
- и не друго, а това как
“комунистите взривиха
коалицията на ОФ” след
Девети септември! В
обширното предаване
всичко имаше - и “изби-
тите” от Народния съд,
например Филов и ре-
гентите; и гадните дей-
ствия на БКП, която с
разни уловки превзела
властта; и Никола Пет-
ков, дето скоро го раз-
стреляли; и всичко, ко-
ето е добре известно от
инсинуациите на днеш-
ните бесни антикому-
нисти.

Излишно е да се
обучават на история
предубедени хора и да
им се разказва напри-

мер, че Никола Петков,
а и Г.М. Димитров, са
сред най-големите ра-
детели на Народния
съд. Те само се правят,
че не го знаят, щото им
пречи на целите. Про-
блемът на БНТ обаче е,
че повечето българи не
пасат трева. Още пове-
че, че “изънпредизбор-
ното” предаване
завърши с насочващата
препратка може ли сега
да има широка коали-
ция. Можело, ама за
кратко. Абе, хора, има
ли някой, който да не
разбра внушението -
пряко и грубо? С две
думи: пазете се от коа-
лиция с БСП, щото
вижте ги тия комуняги
как се разправят с парт-

ньорите си! Нищо пре-
дизборно, разбира се.

Никак не отива на
БНТ да се включва в
откровена агитация
срещу тоя и оня в по-
следната седмица пре-
ди вота. А все пак има
въведени и някакви
правила за поведение-
то на медиите, хеле пък
националните, по вре-
ме на предизборната
кампания. Опитите за
задкулисни инсинуа-
ции и пропаганди няма
как да минат за Езопов
език, те са срамотия и
нарушаване на принци-
пите за правата на
данъкоплатеца. Е, на-
края, разбира се, ще се
окаже, че само СЕМ
пасе трева...

Кандидат за депу-
тат участвал в схема
за продажба на фалши-
ви сертификати за вак-
сина. Друг такъв нео-
безпокоявано отглеж-
дал канабис в сливен-
ския природен парк
“Сините камъни”. И
двамата са изловени,
ще им свалят имуните-

ти, ще им се повдигат
обвинения. И двамата
са от партията на Ва-
лери Симеонов НФСБ,
а един от ПП пък от
Царево бил с 6-годиш-
но криминално досие.
Дори имената им не си
струва да споменаваме
като вид “сводка”. По-
литическата им карие-
ра приключи, още не-
започнала.

Не в партийния
цвят обаче е про-
блемът. Защото, както
някои иронично се из-
разяват, “един падна,
друг ще го смени и
толкоз”. Девалвацията
на властта у нас и на
мераклиите за нея
върви със скоростта на
светлината. Освен “ка-
линките”, плъзнали по

институции и разни
бордове, в листите на
някои от партиите за
парламента се
промъкват и хора “от
кол и въже”, стига да
имат протекциите на
по-висшестоящите. Или
срещу съответната та-
рифа, което също е
публична тайна за об-
ществото.

Защо трябва да се
учудваме тогава,  че
бъдещи клиенти на
прокуратурата драпат
да добият заветния
имунитет? Много от
тях чисто и просто ще
разполагат с повече
механизми на влияние
и ще закрепят статута
си на “почтени слуги
на народа”. За да опра-
вят собственото си по-

ложение, разбира се. И
да се измъкнат от пра-
восъдие. А да не гово-
рим, че самата система
ги корумпира допълни-
телно, влязат ли веднъж
в нея. Схемите така те
оплитат, че, ако не си
част от тях, изпадаш в
канализацията.

Колко още нераз-
крити като тях има по
листите? После се пи-
таме какви издънки уп-
равляват и ще управля-
ват държавата... И кол-
ко пъти разочаровани-
ето ще ни преследва.
Дотук стигнахме, след
като за 12 години досе-
гашно управление се
изгради уникална ма-
фиотска среда и огром-
но чувство за безнака-
заност на всички нива!
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нено с друга много по-хариз-
матична митологична фигура -
тази на Прометей, но този път
с двойно лице с образите на
тандема Петков-Василев, обе-
щаващ спасението на човешкия,
в конкретния случай, българ-
ския род. В това послание, да
си признаем, има доста прагма-
тизъм, тъй като в буквалния
смисъл с малко повече топлина
народът би бил спасен при за-
даващите се зимни месеци пред-
вид стряскащите цени на тока.

Проблемът обаче е, че

 подобен политически
инженеринг е банален

да не кажем безкрайно познат,
въпреки младежкия лик и енту-
сиазъм на поредния “спасител”
на нацията, познатата ни рето-
рика остава същата. Както доб-
ре е известно, заявката за “про-
мяна” е христоматийна предиз-
борна пиар технология, прила-
гана по всички континенти, не-
зависимо от географска шири-
на, култура и идентичност. Едва

ли мастилото би стигнало да се
опишат подобни примери, но
все пак бих искал да спомена
един. “Промяна” бе основното
послание на президента Барак
Обама, превърнало се в хипно-
тична мантра, повлияло на ко-
лективната психика на амери-
канците до степен, отъждествя-
ваща Обама с идването на но-
вия Месия, който отново ще
превърне Америка в същото
благодатно място след осемте
опустошителни години от уп-
равлението на президента
Джордж Буш.

По време на предизборната
кампания Обама обеща да пре-
махне корупцията по високите
етажи на властта (по негови
думи - да “пресуши блатото във
Вашингтон”), да “изчегърта”
гнилите ябълки на “Уолстрийт”,
да преустанови изтичането на
трилиони долари в резултат на
войните в Близкия изток, да води
умерена, неагресивна външна
политика. За които приказки бе
възнаграден с Нобелова награда
за мир девет месеца след
встъпването му в длъжност.

По-интересно е да си при-
помним как тази “промяна” бе
осъществена.

Знакови имена от икономи-
ческата върхушка на “Уолст-
рийт”, от които Обама публич-
но заяви, че ще потърси наказа-
телна отговорност, бяха назна-
чени на ключови позиции в не-
говата администрация. Пара-
доксалното е, че именно при
Обама техните бонуси про-
дължиха да растат, като само
месеци преди стъпването му в
длъжност точно те предизвика-
ха световната финансова кри-

за, струваща 22 трилиона дола-
ра и оставила след себе си 35
милиона безработни...

Най-показателният момент
от предизборния лозунг “про-
мяна” бе твърдото обещание да
бъдат прекратени агресивните
войни в Близкия изток. Адми-
нистрацията на Обама, ръково-
дена от тогавашния държавен
секретар Хилари Клинтън, не
само не изпълни лозунга, но
започна две нови войни. С две
думи, можем да използваме
влезлия в употреба политкорек-
тен жаргон - “подмяна на ре-
жима”. Така през 2011 г. стра-
ната с най-висок жизнен стан-
дарт според ООН (United
Nation human development
Index) на африканския конти-
нент - Либия, бе разрушена, а
авторитарният режим на Када-
фи бе заменен с “демокрация”
в стилистиката на терористич-
ната групировка “Ислямска
държава”. Но “промяната” не
приключи с Либия. Три години
по-късно, през 2014 г., светски-
ят режим на Башар Ел Асад бе
също обвинен в нарушаване на
човешките права. “Демократич-
ните” сили на “Ислямска държа-
ва”, както и много други (между
които и “умерени”) терористич-
ни групировки, се биха срещу
режима на Асад, къде директно,
къде подпомагани от САЩ. За-
явката за неагресивна външна
политика бе отново забравена,
след като президентът Обама
разшири програмата за използу-
ването на военни дронове в
Сомалия, Йемен, Пакистан, Аф-
ганистан, увеличавайки броя на
въздушните удари... десет пъти -
от 57 до 563 - нещо, което дори

и най-изявените “ястреби” от ад-
министрацията на Джордж Буш
не биха си представили. Толко-
ва за “промяната”, както и за
легитимността на Нобеловата
награда за мир.

Да припомним основното
предизборно обещание - борба-
та с корупцията по високите
етажи. Вместо прекършване на
Гаргантюановия апетит за забо-
гатяване на “Уолстрийт”, финан-
совият капитал победи по блес-
тящ начин, оставяйки САЩ с два
пъти по-висок дълг, който
набъбна от 9 до астрономичес-
ките 20 трилиона долара, равня-
вайки се на 104% от брутния
национален продукт на САЩ!

Но да се върнем към

българския вариант

на “промяната”. Наред с по-
знатата реторика за борба сре-
щу корупцията, както и срещу
криминалното източване на
милиарди, “изчегъртване” на
ГЕРБ и т.н (все добре работе-
щи пиар похвати), политичес-
ката формация ПП и техните
коалиционни партньори ще
имат за задача да решат някол-
ко кардинални въпроса, които

идентичността на България не
са фактор.

2) Приемане на Истанбул-
ската конвенция, което ще еро-
зира традиционното българско
семейство като основна социал-
но-икономическа единица и ще
допринесе за ускореното
фрагментиране и атомизиране
на българското общество, нами-
ращо се в период на безпреце-
дентен демографски срив.

3) Отдаване на бъдещи воен-
номорски бази по Черноморие-
то на САЩ, като базата в Атия,
независимо от непосредствено
й разположение до един от ос-
новните туристически центро-
ве - Созопол, както и командно-
координационен център във
Варна. Това на практика озна-
чава превръщането на България
във фронтова държава в евенту-
ален конфликт с Русия.

Разбира се, тези проекти не
са нови, сега просто изглежда
им е дошло времето да бъдат
изпълнени.

Без съмнение, приказките за
борба с корупцията са хубави
обещания... Но, както се казва в
Библията: по делата ще ги по-
знаете.

Проектът „Продължаваме
Промяната” като „синергия”
Какво гласи Държавният департамент за България?

Проф. Ивайло ГРУЕВ,
Преподавател по
политология в Университета
в Отава, Канада

Проектът ПП недвусмисле-
но носи белега на поизтъркан
политически инженеринг, роден
с благословията на Държавния
департамент. Това в никакъв
случай не е политическа фойер-
верка, родила се спонтанно от
изблика на народния гняв от
лятото и есента на 2020 г. Ней-
ният генезис не е автентичен,
той е друг. Казано на основния
език на изкуството на политиче-
ския инженеринг, той е “top
bottom”, или преведено по на-
шенски “снесен отгоре”.

Но тук се сблъскваме с про-
блема за неговата легитимност.
Именно затова реториката му
е заимствана и се базира на по-
сланията на протестите от
2020-а - почтеност, борба с ко-
рупцията, “изчегъртване” на
“метастазите” на срасналата се
с държавните структури пар-
тия ГЕРБ. Или казано по-крат-
ко, целта на ПП е да изчисти
Авгиевите обори от предишни-
те правителства на Бойко Бо-
рисов. В тази открито търсена
митологична стилистика двули-
кото лице на бог Янус е заме-

неслучайно не влязоха в пре-
дизборния им лексикон.

Да припомним думите на
държавния глава Румен Радев,
който каза, че българската
държава трябва да синхронизи-
ра интересите си с интересите
на стратегическия партньор
САЩ, използвайки неособено
популярния у нас термин “си-
нерджи”. Няма съмнение, че
според Държавния департамент
“продължаването на промяна-
та” и тази “синергия”, преведе-
ни на прост български език, оз-
начават следното:

1) Изтегляне на ветото спря-
мо приемането на Северна Ма-
кедония за членство в ЕС. Това
определено е червена клиния за
Държавния департамент, тъй
като, веднъж член на ЕС, Се-
верна Македония ще бъде под
диктата на Брюксел. Освен това
- блокиране на стратегически
важния за Китай Belt and Road
Initiative (BRI), важен елемент
от който е транспортната ли-
ния Пирея-Белград-Будапеща-
Виена. В контекста на този ге-
ополитически план историята и
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Социалисти управляват в 6 европейски страни,
в още четири те участват в коалиционни правителства

През 2021 г. Европа започна да се
променя. Започна да става по-социална.
Все по-често в развитите и богати
държави хората гласуват за левите пар-
тии и те успяват да формират правител-
ства. Наскоро и самият лидер на ПЕС и
бивш председател на БСП Сергей Ста-
нишев заяви: “Леви партии управляват в
шест европейски страни. В още четири
държави социалистите участват в коа-
лиционни правителства”. Разбира се, на
фона на общо 27-те членки на ЕС, това
не е много, но все пак е добра основа.

Важното е левите лидери да не се само-
забравят, да не си повярват прекалено
много и вместо да останат на гребена на
вълната, да не допуснат тя да ги залее и
удави.

Добрата новина е, че тези леви пра-
вителства идват след голямо разочаро-
вание от управлявалите десни партии.
Септември, октомври и ноември са
пълни с такива примери. Швеция, Нор-
вегия имат традиции да бъдат социалде-
мократически и от тази година отново
са такива. В първата държава Магдале-
на Андерсон се очертава да стане и
първата жена премиер. Във втората
Йонас Гар Стьоре от лейбъристката
партия идва на власт след консерватор-
ката Ерна Солберг. Безспорно изнена-
дата дойде от Германия, където макар
още да не е съставен кабинет, левите за
пръв път от 16 години, записаха победа
на проведените в края на септември
избори. В Италия на местния вот по-
големите градове бяха спечелени от де-
мократите, които са “левите” на Боту-
ша. Испанският премиер Педро Санчес
задържа властта, макар сметките му да

излязоха малко криви след извънредни-
те избори, когато изгуби няколко депу-
татски места. Сега е изправен пред пре-
дизвикателството да задържи коалиция-
та и да не допусне разпада й поради
властовите амбиции на по-малките парт-
ньори. Случаят с Португалия е много
интересен. Когато преди години цяла
Европа беше управлявана от десни пра-
вителства, португалците съставиха ляво.
Сякаш те зададоха тон за промяна. Со-
циалистите успяха да се договорят с
комунистите и застанаха начело на стра-
ната. Вероятно по тази причина тя оста-
на малко в изолация, но на хората това
не им пречеше. За тях по-важното беше,
че са свалили социалдемократите (там
социалдемократите спадат към десния
политически спектър; те самите се оп-
ределят като “център-дясно”). На след-
ващите избори отново избраха по-соци-
алното правителство. Затова, получена-
та миналата седмица новина, че каби-
нетът подава оставка дойде като гръм
от ясно небе. Причината бе, че основни-
те коалиционни партньори не постигна-
ха съгласие по ключови въпроси, като

бюджета за 2022 г. Компартията и Ле-
вият блок искат реформи в здравеопаз-
ването, по-високи пенсии и по-голямо
увеличение на минималната работна
заплата.

Какво ще последва? За да дадем отго-
вор на този въпрос, се срещнахме с пор-
тугалец, който от години живее в Бълга-
рия, но не пропуска да гласува на нито
едни избори в родината си. “Хората все
още са изплашени от последното прави-
телство на социалдемократите (2011-
2015 г. бел.а.): имаше много репресии,
орязване на социални привилегии. Соци-
алистите, от друга страна, правят точно
обратното и дават повече придобивки,
но проблемът при тях са по-високите
данъци. Въпреки това, те са по-добрият
избор, “по-малкото зло”, както бихте
казали вие българите. Основната причи-
на да подадат оставка е, за да имат мно-
зинство в следващия парламент. Очерта-
ва се изборите да бъдат на 29 януари. До
тогава могат да се случат много неща”,
коментира за ДУМА Педро Антонио
Лопеш Герейро.
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Таня ГЛУХЧЕВА

На Запад левите
засилват позициите
На Запад левите
засилват позициите
На Запад левите
засилват позициите
На Запад левите
засилват позициите
На Запад левите
засилват позициите

Немският социалдемократ
Олаф Шолц донесе победа
на партията си през
септември. Тогава левите,
макар и с малка преднина,
изпревариха консерваторите.
Като цяло в Западна Европа
е започнала червена вълна. Дано
скоро дойде
и при нас
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НАКРАТКО

СНИМКА БГНЕС

Френският вътрешен министър Жералд Дарманен (в центъра на преден план) и кметът на град Кан Давид
Лиснард (до него) пристигат на мястото, където ислямист от алжирски произход нападна с нож френски
полицай “в името на Пророка”. Терористът отворил врата на полицейска кола пред участъка и намушкал
мъжът зад волана. Опитал се да намушка и втори полицай, но третият в колата го прострелял. Заради
бронежилетката атакуваният служител на реда не е пострадал. Нападателят е тежко ранен

СНИМКИ БГНЕС

Тайландци бутат кола
по наводнена улица в столицата
Банкок. Поради обилни валежи
от последните дни река Чао Прая,
преминаваща през столицата,
преля и наводни цели части
на града. Залети са и редица
съседни райони

България вече е втора по КОВИД-
смъртност на милион население. Това
показват последните данни на светов-
ния сайт “Уърлдомитърс”. На първо
място е Перу, а страната ни изпрева-
ри Северна Македония и Босна и Хер-
цеговина. България е втора в печална-
та класация със 158 починали на ми-
лион. До момента 25 074 души са за-
губили живота си у нас, което прави
смъртност от 3,96% спрямо общия
брой заразени до момента.

Същевременно американският ин-
ститут за здравни показатели и оценка

Вече сме втори
по КОВИД-смъртност
Строгите мерки
в Австрия принудиха
хората масово
да се ваксинират

към Университета на Вашингтон про-
гнозира, че нов пик на починали от ко-
ронавирус у нас ще има около 17 ноем-
ври. През следващите десетина дни
може да се очакват по над 200 отчете-
ни смъртни случая дневно, достигайки
211 на 17 ноември.

Едноседмичното разпространение
на коронавирус в Германия за първи
път от началото на пандемията
надхвърли 200 случая на 100 000 души.
Това съобщиха от берлинския инсти-
тут по вирусология “Роберт Кох”.

Междувременно в Гърция за един
ден са извършени 11 ареста и са нало-
жени 594 глоби за неспазване на мер-
ките, съобщи в “Катимерини”.

А в Австрия наложиха нови огра-
ничения на неваксинираните. Те няма
да могат да влизат в ресторанти, сало-
ни за красота и масаж, фитнес цент-
рове, спортни клубове, хотели, кина

и театри. Само притежатели на сер-
тификати в съответствие с австрий-
ското правило за “двете П”, тоест за
ваксинирани или преболедували ви-
руса, вече могат да посещават такива
обществени места. Освен това не
трябва да са минали повече от девет
месеца от момента на пълна имуниза-
ция и не повече от шест месеца от
момента на възстановяване от болест-
та, предава ТАСС.

Мерките се въвеждат в резултат на
рекорда през изминалата седмица в
броя на случаите на КОВИД-19: над
9000. Спират да се признават и тесто-
вете за антитела, които можеха да се
използват от лица, преминали безсимп-
томно през болестта и които нямат
друго потвърждение за прекарано за-
боляване. Новите ограничителни мер-
ки вече дават резултат и хората масо-
во започнаха да се ваксинират.

Настоящият никарагуански лидер Даниел Ортега пече-
ли президентските избори със 75% от гласовете, сочат
частични резултати, цитирани от световните медии. Това
ще бъде четвърти пореден мандат за левия лидер (75 г.).
Той вече е най-дългогодишният държавен ръководител в
Северна и Южна Америка. Кандидатът за вицепрезидент е
съпругата му Росарио Мурийо, която и в момента заема
този пост.

САЩ и Коста Рика смятат вота за нагласен. Американ-
ците вече заплашват да наложат санкции. Президентът Джо
Байдън осъди изборите като “фалшиви”. Това са “избори,
които не бяха нито свободни, нито честни, и със сигурност
не демократични”, каза Байдън в изявление на Белия дом по
повод “фиктивните избори в Никарагуа”. Нищо подобно не
отчетоха около 250 международни наблюдатели и 40 чуж-
дестранни журналисти от Америка, Европа, Азия и Афри-
ка, които следяха изборния процес в неделя.

Даниел Ортега стана
президент за 4 път

Австралия заяви в поне-
делник, че ще продава въгли-
ща “десетилетия напред”,
след като се отказа от пакта
за постепенното им према-
хване, за да се спре катаст-
рофалното изменение на
климата в света. Над 40
държави се ангажираха да
премахнат въглищата по
време на срещата на върха
на ООН за климата COP26
в Глазгоу. Към инициатива-
та не се присъединиха Ав-
стралия, Китай и САЩ, ко-
ито са големи производите-
ли на тази суровина.

Австралия ще добива
въглища още десетилетия

“Казахме много ясно, че
няма да затваряме въглищни
мини и електроцентрали,
работещи с въглища”, заяви
австралийският министър на
ресурсите Кийт Пит по те-
левизия Ей Би Си. По думи-
те му Австралия разполага с
едни от най-качествените
въглища в света. “И затова
ще продължим да имаме па-
зари за десетилетия напред.
И ако те купуват... добре, ние
продаваме.” Пит заяви, че
около 300 000 работни мес-
та в Австралия зависят от
въгледобивния сектор.

Заев не подаде оставка

След като премиерът на РС
Македония Зоран Заев не подаде
оставка до 14.30 часа в понедел-
ник, опозиционната ВМРО-ДПМНЕ
внесе в парламента искане за гла-
суване на вот на недоверие на
правителството, предаде БГНЕС.
Под искането са се подписали 61
народни представители. В маке-
донския парламент има общо 120
депутати.

Намериха 42 мигранти
в камион в РСМ

Полицията в Северна Македо-
ния съобщи, че е открила 42 миг-
ранти в камион в югоизточната
част на страната близо до грани-
цата с Гърция. 41 са от Сирия и
1 от Бангладеш. Междувременно
Италия позволи на кораб да свали
800 мигранти. Над 55 000 нелегал-
ни човека са влезли в страната от
началото на годината.

В Чехия се споразумяха за
коалиционно правителство

Представители на чешката
опозиционна либерална коалиция
подписаха споразумение за съста-
вяне на правителство, съобщи
националната телевизия. Доку-
ментът е подписан от председате-
лите на политическите сили от
коалиция “Заедно”, в която вли-
зат пет партии. Кабинетът ще
бъде оглавен от председателя на
Гражданската демократическа
партия Петр Фиала.

Автобус бе отвлечен
и запален
в Северна Ирландия

Автобус бе отвлечен и запален
в Нютънаби, Северна Ирландия.
Това е втори подобен инцидент за
седмица. Смята се, че е свързан с
проблемите, последвали Брекзит.
4 мъже са се покачили на автобуса,
наредили са на всички пътници и
шофьора да слязат, след което го
запалили и унищожили напълно.
Няма ранени.

Проверяват
3 университета
в САЩ за бомби

Базираните в Ню Йорк универ-
ситети Колумбия и Корнел и ба-
зираният в Роуд Айлънд универси-
тет Браун издадоха заповеди за
евакуация на кампусите в отговор
на заплахи за поставени бомби,
съобщи агенция Блумбърг. Към
момента заплахата от експлозия
не е потвърдена. Полицията
продължава разследването.



ЕЗИКОВА ПОЛИТИКА
ВТОРНИК
9 НОЕМВРИ 9
2021

Бездомниците са системен
обществен проблем

Данните на ООН сочат, че
1,6 милиарда души по света
днес живеят в лоши жилищни
условия или нямат постоян-
но местожителство. Само в
Германия бездомниците са
почти 50 000 (по информа-
ция от 2018 година). Панде-
мията показа колко бързо
можеш да останеш без рабо-
та под влиянието на външни
фактори. “Кой е следващият?”
- под това заглавие в архитек-
турния музей на Техническия
университет в Мюнхен бе
открита изложба, посветена
на темата.

“Макар бездомниците да са
глобален проблем, ние реших-
ме да покажем как се справят
отделните градове с него”, каз-
ва кураторът Даниел Талез-
ник. Експозицията включва
различни концепции, предназ-
начени да помогнат на бездом-
ниците в мегаполиси като Ню
Йорк, Мумбай, Сантяго де
Чили, Москва и Токио. Чрез
документални филми, снимки
и новаторски модели на жили-
ща авторите на изложбата се
опитват да накарат посетите-
лите да се замислят над този
проблем.

Без покрив остават не само наркомани, но и хора,
които не могат да изплащат наеми и ипотеки

През септември т.г. в парадната част на Университета
в Грьонинген нахлуха активисти на движението “Покрив
за нашите студенти”. Освен към властите, те се
обърнаха и към жителите на града да съдействат, за да
не спят студенти и други хора по улиците на града

СНИМКА БГНЕС

Свидетелство
за социалното

неравенство

Да останеш без дом е участ-
та на конкретни хора, резултат
от различни видове травми, упо-
треба на наркотици, загуба на
работа и психически заболява-
ния. Този проблем има различ-
ни причини и мотиви, но едно е
ясно: бездомниците оголват и
разкриват недостатъците на об-
ществото. Те са свидетелство за
нарастващото социално нера-
венство.

Намаляването на площта на
достъпните социални жилища,
резкият ръст на наема и на це-
ните на терените - всичко това
може да направи така, че хората
не по своя вина да бъдат прину-
дени да живеят в паркове или да
спят под мостове. Пандемията
доведе до рязко влошаване на и
без това тежката жизнена ситу-
ация на бездомните, отбелязват
от Федералната асоциация за
помощ на бездомните.

Дефицитът на жилища не е
проблем на 21-и век: още през
1872-1873-а година Фридрих
Енгелс пише цикъл от шест ста-
тии по жилищния въпрос. В тях
той анализира структурния не-
достиг на жилища при капита-
лизма. Мнението на Енгелс е, че
проблемът с бездомниците не

може да се разреши чрез градо-
устройствени концепции. Кура-
торът на изложбата в Мюнхен
обаче има друго виждане: той е
убеден, че архитектурата може
да помогне в това отношение.

“Не смятаме, че архитекту-
рата може да стане единствено-
то решение на проблема. Но тя
е в състояние да облекчи поло-
жението на хората, останали без
покрив над главата си. Про-

блемът с бездомните е социа-
лен, дори в голяма степен е си-
стемен обществен проблем”,
казва Талезник.

Данните на ООН сочат, че
годишно към 15 милиона души
се изселват от домовете си при-
нудително. Сред тях има все по-
вече млади хора. Поради това
през февруари т.г. ООН прие
първата си резолюция за без-
домниците и призова правител-

ствата да вземат бързи и реши-
телни мерки за борба с това яв-
ление. ЕС възнамерява да се
справи с проблема още до 2030
година.

Глобалното
предизвикателство

“Това, че има бездомни, е
срамно. Макар, че в Германия
числата са по-ниски, ако ги
сравним например с Мумбай”,
подчертава кураторът на излож-
бата Даниел Талезник. “Тук си-
туацията, разбира се, е по-доб-
ра, но това сравнение не би било
точно. Трябва да се сравняват с
реалните условия за живот в
един или друг град - с наемите,
цените на земята. В Германия
има градове, в които хората
трябва да дават за наем полови-
ната от заплатата си.”

Някои политици отдавна са
осъзнали важността на този
въпрос и са го включили в днев-
ния си ред. Кметът на Лондон
Садик Хан още преди три годи-
ни разкритикува ситуацията и
написа в Туитър: “Позорно е,
че в страната хора умират зара-
ди това, че нямат дом. Прави-
телството трябва да престане да
игнорира истинските причини за
наличието на бездомни и бързо
трябва да инвестира в услугите,
които са необходими, за да сло-
жим край на този национален
източник на срам”.

Богатите и развитите страни
трябва да създадат по-добри
структури за живота на хората
и да им гарантират правото на
жилище, което е записано в член
11 на Международния пакт за
икономическите, социалните и
културните права. /БГНЕС

Парадоксалното в случая е, че в
Източна Европа хората предпочитат да
дадат гласа си за десни, дори често и
крайнодесни партии. Според политоло-
гията в бедните държави е характерно
да се избират леви правителства заради
сериозните социални проблеми. Прак-
тиката обаче показва, че науката гре-
ши. Румъния е смесен пример. Въпреки
че предишните парламентарни избори
социалдемократите, които са леви, за
разлика от португалските, президентът
не им връчи мандата, а го даде на дес-
ните. В резултат те не успяха да го
изкарат до края, а държавният глава
продължава да отказва да се довери на
левите. А какво се случва в тези държа-
ви, “бедни и неразвити”, но с десни
правителства? Бедните стават още по-
бедни, богатите още по-богати, а сред-
ната класа изчезва.

Най-логично би било основният
враг на левите партии да са десните.
Но примерите от историята ни учат на
точно обратното. Най-големият против-
ник на червените са си самите те. Дали
заради борба за “авторски права” на
идеите, завист по нюансите на цвета
или неутолимата жажда за власт им
пречат по пътя към успеха? Често ли-
дерите им са по-склонни да направят
компромиси и да управляват с десните,
отколкото с някой по-умерен или по-
радикален ляв.

Примери за това имаме, както от
по-далечното така и от по-близкото
минало. В Испания много показателни
бяха предишните редовни парламентар-
ни избори. Като първа политическа сила
излязоха социалистите, следвани от
крайнолевите на Пабло Иглесиас, а
десните се сринаха. Тогава първите
двама Санчес и Иглесиас не успяха да
се споразумеят, всеки дърпаше пая към
себе си и решиха да отидат на пред-
срочни избори, с нагласата, че всеки
един от тях ще вземе повече гласове.
Макар отново да спечелиха, новият-
стар премиер имаше няколко депутати
по-малко, а “човекът от народа” беше
класиран на трето място. Чак тогава си
дадоха сметка, че трябва да направят
компромиси, ако искат да управляват,
защото избирателите вече ги бяха нака-
зали.

Десните пък започнаха да набират
скорост отново. Във Франция бивш
служител на президента Франсоа Оланд
беше казал: “По-добре да изгубим из-
борите, отколкото да се явим заедно с
комунистите” и резултатът беше... ка-
тастрофален. Най-лошото представяне
на социалистите на избори.

Основният извод, който трябва да
си направим е следният: разделение има
както при десните партии, така и при
левите. Но първите успяват да загърбят
различията си и да се обединят в клю-
чови моменти. До каква степен го пра-
вят в “името на народа” и до каква за

На Запад левите засилват позициите

За да не разочароват избирателите си, които се надяват на по-социални
политики, премиерът Педро Санчес и лидерът на крайнолевия му
коалиционен партньор Пабло Иглесиас загърбиха различията си

лична изгода, е друг въпрос. Важното
е, че го правят. А левите, точно обрат-
ното: гледат да си забият нож в гърба.

От друга страна, левите трябва да
се обособят като такива, а не да се
казват по един начин, чието име пред-
полага дясна политика и обратното -
да имат ляво название, а да са десни.
Визирам случая с италианските де-
мократи и португалските социалде-
мократи. Към тях можем да приба-
вим и унгарския лидер Виктор Ор-
бан, чиято крайнодясна партия пред-
лага едни от най-социалните полити-
ки в областта на майчинството, пен-
сионната политика в Европа. Там, с
идеята да го свалят от власт, социа-

листите са готови да се обединят с
крайнодесните от “Йобик”. Защото
обикновеният човек и не само той,
не може да си представи какви общи
ценности могат да имат две напълно
противоположни формации, отколко-
то тези, с общи корени и цветови
спектър.

Ако искат левите да се задържат на
гребена на вълната и наистина да на-
мерят постоянно място на европейска-
та политическа сцена, то трябва да
загърбят егото си и да не се правят на
толкова големи “демократи”, че да мо-
гат да приемат десните, а същевремен-
но да са прекалено тесногръди, за да
протегнат ръка към “своите”.

От стр. 7
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Отношенията
НАТО - Русия
Защо Западът се насочва към Източна Европа?

На включената в материала
карта може да се видят марш-
рутите за осъществяване на
стратегическата цел на САЩ и
НАТО - блокиране на Русия и
Китай и недопускане на много-
полюсен свят.

За удобство стратегически-
ят маршрут (4), отнасящ се до
европейската част на Русия,
може да бъде разделен на три
дъги, означени с числа. Първа-
та дъга (1) обхваща трите При-
балтийски държави Литва, Лат-
вия и Естония, тя би могла да
бъде обособена и като север-
на дъга. Втората дъга (2) включ-
ва Полша, Словения и Унга-
рия, а географското положе-
ние на страните, което опре-
деля дъгата като средноевро-
пейска. Третата дъга (3) включ-
ва само две страни - Румъния
и България. Тя очевидно може
да бъде определена като юж-
ноевропейска. Особеното при
нея е, че може да бъде
продължена още на югоизток,
за да обхване и Турция в роля-
та й на член на НАТО. Но, не-
зависимо от това дали ще бъде
продължена или не, очевиден
факт е, че дъга (3) включва в
себе си и Черно море.

Обхождайки с поглед цяла-
та дъга от север на юг, прави
впечатление, че тя е “хибрид-
на” по същността си, защото
обхваща сухоземно и морско
пространство, които предпо-
ставят отделни стратегии,
свързани с надеждата за куму-
лативен ефект.

Трите сухопътни дъги раз-
криват очевидно хипотетична-
та възможност за наличие и за
формиране на

широка полоса
за настъпление

на НАТО към Русия. Реално
подобна идея едва ли ще бъде
реализирана. Както изглежда в
настоящия момент, НАТО раз-
вива т.нар. точкова стратегия.
За осъществяването й е необ-
ходима Украйна, която да се из-
ползва като основен коридор за
настъпление. Възможност за
това дава фактът, че страната е
с очевидно голяма територия
(603 629 кв. км), което дава
възможност за настъпателно
разгръщане в дълбочина на вой-
ските на НАТО.

Вариантът изглежда
напълно логичен, но е също
малко вероятен. Защо? Защото
за неговото пълноценно осъще-
ствяване териториално “пречи”
Белорусия.

От гледна точка на географ-
ската площ, Белорусия е с те-
ритория от 207 600 кв. км, ко-
ято е почти 3 пъти по-малка от
тази на Украйна, но за сметка
на това двете страни имат
обща граница. Освен това Бе-
лорусия създава с Русия обе-
динена държава. Това реално
означава, че Украйна ще се
окаже притисната по две на-
правления. Едното - на север
(от Белорусия), а другото - на
изток (от Русия). Поради това
стратегията за създаване на
обединена държава между Ру-
сия и Белорусия е брилянтна
както във военен, така и в ико-
номически аспект.

Доколкото при подобен
сценарий биха могли да се

включат и държавите от При-
балтика, подобно развитие не
би усложнило картината. Как-
то се вижда от картата, Русия
има излаз на Балтийско море,
а принадлежащата й територия
може да се смята като “мека
тъкан” за Литва, което би й
създало неподозирани непри-
ятности. От друга страна, ико-
номическото състояние на
Прибалтийските държави и на
Украйна е, меко казано, пла-
чевно. Истината е, че

тези страни са
икономически разорени

като по този параметър отчай-
ващо си приличат с България.

Ясно е, че при разгледаните
твърде общи сценарии на
НАТО не му остават кой знае
какви възможности. Поради
това централната възможност
за пакта остава Украйна. САЩ
знаят много добре до какво
състояние е доведена страната,
при това - с тяхната ценна по-
мощ. Затова временен изход от
положението е само доставка-
та на въоръжение за Украйна,
прикрита под плаща на руската
заплаха и евентуалното “нахлу-
ване на Русия в стремежа й да
завладее отново Европа”. Така
до момента в Украйна, по мне-
нието на руски експерти, има
около 10 тренировъчни и логи-

стични натовски центъра, не-
зависимо от това, че за членст-
во на страната в НАТО не се
говори. Очевидно е, че на опре-
делен етап те могат да придо-
бият определена роля. Незави-
симо от доставките на оръжие
за Киев, тил за бъдещи военни
операции могат реално да иг-
раят две държави - Полша и
Румъния, по обясними главно
географски причини. Това е
едно от възможните обяснения
за доставката на американски
ракетни комплекси в тях. В
дълбочина тиловата осигуре-
ност може да бъде допълнена
от Германия и Франция. В мо-
мента Словакия и Унгария ос-
тават встрани от горната про-
блематика, но резервни вариан-
ти с тях са напълно допустими.

Във втората дъга особено
място се отделя на Румъния по
съвсем обясними причини. Как-
то се вижда от картата, тя гра-
ничи с Украйна, което дава
възможност за прехвърляне на
техника и войскови подразде-
ления. Другата основателна ге-
ографска причина е черномор-
ският басейн, с който граничат
и Румъния, и Украйна. Основ-
ната роля на Черно море е да
бъде път за пряко нападение
над Крим (обграден с овал на
картата), а и за евентуално
настъпление в Азовско море,
което е почти невъзможно, не-
зависимо от това, че Украйна
също има излаз на него. То е и
вътрешно за Русия морско про-
странство с надеждно военно
обезпечаване.

В цялата тази картина

на България е отредено
място на слугинче

наето в богаташки дом. Основ-
ният проблем на Украйна,
Румъния и България е катастро-
фалното положение на военно-

морския им флот и на военния
им потенциал като цяло. При
това положение остава като
“принос” само територията им,
която може реално да бъде из-
ползвана за военни операции и
логистични цели. Подобно по-
ложение на нещата е целенасо-
чено търсено, а ролята - предва-
рително обусловена.

Изминалият, поне за Бълга-
рия, над 30-годишен преход
показва почти пълно икономи-
ческо разорение, масова бедност
и недоимък, гарнирани с факта,
че територията на страната се
превръща в потенциална мише-
на. Но едно трябва да бъде ясно,
а то е, че българският народ
няма да воюва с Русия. И още:
той е политически буден и мно-
го добре усеща - интуитивно и
разсъдъчно - какво му се пред-
лага. Едно е аксиоматично ясно:
колкото по-дълбоко и необра-
тимо е затъването на Европа и
на колективния, както някои го
наричат, Запад, толкова българ-
ският народ ще се изправя про-
тив всеки политик, който го при-
нуди да воюва против Русия.
България се нуждае от всестран-
но възраждане и стратегическо
предефиниране в рамките на
обективната реалност.

Както се вижда от картата,
основният играч в черноморска-
та зона не е нито Румъния, още
по-малко пък България.

Основният играч
е Турция

Няма как да бъде иначе.
Причините за това са две: дълга-
та брегова ивица и числеността
и оборудването на турската
армия, т.е. нивото на нейната
нападателна и отбранителна
способност. Турция остава с
втората по многочисленост ар-
мия в НАТО. Именно тези две
прости съображения поставят

Турция в двустранен фокус. От
една страна - на Русия, и, от
друга страна - на НАТО. Каза-
но още по-просто: поведението
на Турция ще определи в твърде
голяма степен състоянието на
черноморския фланг на НАТО
при възможен конфликт, а и
извън него.

От руска гледна точка, гор-
ният фокус обуславя причина-
та за стратегическото партнь-
орство между Москва и Анка-
ра, макар военният вектор да
не е единственият и дори да не
е основният. Друго обстоятел-
ство е също много важно, а
именно, че президентите на
двете страни ясно осъзнават
този момент и поради това
задълбочават отношенията
между страните. За Русия е
стратегически изгодно в отно-
шенията между САЩ и Турция
да се появят по-дълбоки “ли-
нии на разлома”, ако използвам
израза на Самюел Хънтингтън,
който е работил в екипа на
Збигнев Бжежински.

Както може да се предуга-
ди, САЩ и НАТО ще имат до-
статъчно главоболия с Турция.
И то само поради една основна
причина - изостават техноло-
гично и военно. Както е добре
известно, в живота погледът се
обръща към по-силния и по-на-
деждния партньор. Това е ста-
ра истина.

И най-сетне, като обобще-
ние на анализа, биха могли да се
очертаят няколко кардинални
глобални тенденции. Те могат да
бъдат сумирани така:

- Евразия ще остане до 2050
г. арена на противоборство и
надмощие, както и на широко
икономическо развитие и
сътрудничество. Западноевро-
пейската част на Евразия е
встъпила във време на прогре-
сивен масивен упадък и префор-
матиране чрез завръщане на ге-
ополитическото поле на силна-
та национална държава.

- Не е възможно разгръщане
на западната стратегия на про-
тивопоставяне на Русия и Ки-
тай по цялото протежение на
Евразия. Подобна стратегия е
неизпълнима. По-скоро тя ще се
разгърне в “точкови (локални)
противопоставяния”, имащи
повече тактическа, отколкото
стратегическа насоченост.

- Арктика придобива все по-
голяма икономическа и военна
значимост. Възможността за
компенсиране на изоставането
на САЩ и Запада в региона ще
провокира задълбочаване на
икономическата им криза, защо-
то ще изисква стабилен инвес-
тиционен паричен пакет, който
те не са в състояние да отделят.

- Китай и Русия ще
продължат постъпателното си
развитие напред, с което ще
формират и извъневразийски
центрове на власт и влияние,
което фактически е пътят към
формирането на многополю-
сен свят.

- Задълбочаването на криза-
та в САЩ, НАТО и Европа е
индикатор за постепенен, но
необратим залез. Цъфтежът на
идеите на либералната демокра-
ция премина. От тази гледна
точка една от подходящите ру-
ски стратегии в Европа е създа-
ването на “запасен” коридор
Германия-Австрия-Унгария-
Сърбия, както е показано на
картата. Преимуществата му са
очевидни и логични.

ВТОРАЧАСТ

Доц. Лъчезар РАДЕВ
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Разграждането
на модела „Борисов”
трябва да продължи
Ще работя за разкриването на филиал на Медицинския
университет в Добрич, заявява водачът на
листата на „БСП за България” в 8 МИР - Добрич

Интервю на Юлия КУЛИНСКА

МАЯ ДИМИТРОВА:

ма. Вие сте юрист. Какви са ос-
новните предложения на левицата
за промени в тази сфера?

- В съдебната система БСП пред-
лага закриване на специализираните
наказателен съд и прокуратура и
обособяване на специализирани на-
казателни отделения към петте апе-
лативни района. Социалистите сме
за въвеждане на възможност за об-
жалване пред съд в определени слу-
чаи на откази за образуване на досъ-
дебно производство.

В 47-ото Народно събрание
“БСП за България” ще внесе законо-
проект за изменение и допълнение
на Закона за съдебната власт, поста-
вящ началото на необходимите
структурни промени за начина на
формиране на Висшия съдебен
съвет. Необходимо е преобразуване
на Фонд “Затворно дело” с цел по-
голяма ефективност и прекратяване
на зловредни практики.

 Кои са основните проблеми
пред жителите на Добричка об-
ласт?

- Проблемите на жителите на
Добричка област са подобни на тези
на всички българи. Те са свързани
най-вече с липса на работа, с обез-
людяването и демографската криза.
Инфраструктурата е изключително
лоша. Няма осигурен транспорт
между населените места. Около 15

са селата в областта, където не вли-
за автобус. Там няма дори магазин и
хората са изолирани.

В голяма част от общинските
центрове няма болнично заведе-
ние, медицинско звено или поне
аптека, което е голям проблем в
условията на КОВИД-кризата. В
областта има недостиг на меди-
цински сестри и една от основни-
те задачи, по които ще работя в
47-ото НС, е разкриването на фи-
лиал на Медицинския универси-
тет, където да се обучават меди-
цински специалисти и акушерки.

В много от населените места
няма канализация и водопровод. Тези
проблеми могат да бъдат решени
единствено с промяна на модела на
управление и с политическа воля,
защото добруджанци заслужават по-
добър и достоен живот.

 Какви са вашите послания към
избирателите? Защо трябва да
подкрепят кандидатите на БСП?

- Призовавам добричлии да не се
страхуват и да излязат масово да

МАЯ ДИМИТРОВА е родена

през 1965 г. Завършила е Техни-

ческия университет във Варна

със специалност “Машинен

инженер” и Икономическия

университет във Варна със

специалност “Икономика и

мениджмънт”. Има и юридичес-

ко образование, работи като

адвокат на свободна практика.

Била е учител в Тервел и Гене-

рал Тошево, помощник-директор

във ФСГ “Васил Левски” в

Добрич. От 24 години е член на

БСП. Активно участва в ръко-

водството на партията в

Добрич от 2007 г. От март

2014 г. е председател на ОбС

на БСП в Добрич, от 2016 г. е

член на НС на БСП и председа-

тел на Областния съвет.

Четвърти мандат общински

съветник от БСП в Добрич. От

ноември 2019 г. е председател

на Общинския съвет.

 Г-жо Димитрова, какво ви мо-
тивира да приемете отново номи-
нацията за водач на листата на
“БСП за България” в Добрич?

- Да бъда водач на листата на
“БСП за България” за област Доб-
рич за мен е голяма отговорност.
Да приема отново номинацията
най-вече ме мотивира и подкрепа-
та на общинските структури на
партията в областта, на много мои
приятели, познати и съмишленици.
Вярвам, че ще отговоря на очаква-
нията им като представител на до-
бричлии в 47-ия парламент.

Хубаво е, че всички кандидати
за народни представители в листата
на БСП са местни, от област Доб-
рич. Ние познаваме много добре
проблемите на хората от Добруд-
жа, имаме необходимата професио-
нална подготовка и сме решени да
се борим за решаването им.

 Кои ще са основните ви при-
оритети, когато станете депу-
тат в 47-ото Народно събрание?

- В условията на застигналата ни
политическа, икономическа, социал-
на и здравна криза е най-важно да
осигурим спокойствие на хората, да
успеем предложените от БСП мерки
за първите 100 дни на управление да
станат факт, за да могат българите
да посрещнат зимните месеци без-
проблемно и да смекчим ценовите
удари на енергоносителите и храни-
те. С тази цел БСП предлага да бъде
подкрепено всяко семейство с ниски
доходи с месечна субсидия от 200
кВтч до края на март. Ще направим
всичко възможно да няма нито едно
семейство с ниски доходи, което да
остане изключено от енергийната
мрежа при невъзможност за плаща-
не на сметки, ако цените продължа-
ват да растат.

Ще се борим да облекчим хората
от високите цени на електроенерги-
ята чрез схема за отложено плащане
на битовите сметки. БСП предлага
да се намали ДДС от 20 на 9% върху
крайните цени на ток, газ и парно за
крайните потребители - фирми и се-
мейства. Няма да пожалим сили като
депутати това да се случи.

Няма да оставим без подкрепа и
семействата - отново ще настояваме
за въвеждането на семейно подоход-
но облагане. С 550 лв. за всяко дете
ще се намалява данъчната основа на
единия работещ родител. Крайно
време е децата до 14 години да имат
право на безплатни лекарства. Кате-
горични сме, че основните храни
като хляб, месо, мляко, яйца и други
трябва да се облагат с по-ниски
ставки на ДДС от 9%.

Левицата единствена настоява за
създаването на единен поземлен ре-
гистър, какъвто към момента няма у
нас, който да е връзката между
държавните и общинските структу-
ри в сектор “Земеделие”. Нужна е
целева финансова подкрепа за интен-
зивните подотрасли в земеделието -
зеленчукопроизводство, включител-
но оранжерийното, овощарство, ло-
зарство, животновъдство. БСП има
мерки и за засилване на държавната
намеса към сектори, които реално
произвеждат земеделска продукция,
за възстановяване на Държавния
горски фонд, който през годините бе
изсичан и продаван на ниски цени.

 Eдин от основните приори-
тети на БСП е съдебната рефор-

гласуват. Отиването до избирател-
ната секция не е по-различно от
отиването до пощата например.
Само високата избирателна актив-
ност може да се противопостави на
купения и административния вот.

Обръщам се към моите съграж-
дани да подкрепят кандидатите на
“БСП за България”. Левицата дока-
за, че е последователна и диалогична
партия и единствено тя е с програма
и мерки за излизане от здравната и
икономическата криза. Това, което
левицата започна в 45-ото и 46-ото
НС - разграждането на модела “Бо-
рисов”, трябва да продължи. Много
разчитам на това, че хората са раз-
брали не само за желанието, но и за
действията на БСП, които тя напра-
ви като последователна партия, от-
стояваща политиките си, ясно и точ-
но показваща, че моделът “Борисов”
трябва да престане да съществува.

Много е важно да гласуваме не
емоционално, а да се доверим на пар-
тията, която предлага не само реше-
ния, но и дългосрочни политики.

Â ãîëÿìà ÷àñò îò îáùèíñêèòå
öåíòðîâå â Äîáðè÷êà îáëàñò
íÿìà áîëíè÷íî çàâåäåíèå, íÿìà
ìåäèöèíñêî çâåíî èëè ïîíå àïòåêà
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ВЛАДИМИР МАРИНОВ е роден

през 1981 г. в Пловдив. Средното

си образование завършва в ЕГ

“Иван Вазов” в Пловдив. Има

висше образование по “Ме-

ниджмънт” от Московския

държавен институт по междуна-

роден мениджмънт. От 2004 г.

се занимава с частен бизнес в

сферата на земеделието. От

2010 г. влиза активно в полити-

ката. Бил е общински съветник

от БСП в община “Родопи”. В

периода 2015-2016 г. е заместник

областен управител на Пловдив.

От 2019 г. е зам.-кмет на общи-

на “Родопи” в коалиционното

управление “БСП-АБВ”. Зам.-

председател на ПП АБВ от 2016

г. На изборите през юли за 46-о

НС е избран за депутат като

водач на лявата листа в Хасково.

Владее английски, руски и испан-

ски език.

Интервю на Ростислава ИВАНОВА

Сега е моментът лявата коалиция да се утвърди като
стабилната политическа сила, която с разумните си решения
да изведе страната от кризата, казва водачът на листата
на „БСП за България” в 29 МИР - Хасково

ВЛАДИМИР МАРИНОВ:

В центъра на нашата
политика са хората

 Г-н Маринов, на миналите пар-
ламентарни избори се случи нещо от-
давна желано от хората с леви
убеждения - партиите вляво се обе-
диниха около БСП. Какво обаче не
достигна на обединената левица, за
да спечели доверието на огромната
маса онеправдани, бедни и страда-
щи хора в България?

- На 4 април левият избирател ясно
показа, че не е готов да ни подкрепи,
когато сме разделени. Радвам се, че
всички осъзнахме необходимостта от
обединена левица. Макар коалиция
“БСП за България” да не получи очак-
ваната подкрепа на вота на 11 юли,
нашите леви формации извървяха път,
който е изключително важен за Бълга-
рия. Сега е моментът лявата коалиция
да се утвърди като стабилната полити-
ческа структура, която в краткосрочен
и средносрочен план е алтернативата
на близо 12-годишното управление на
ГЕРБ. Вярвам, че на 14 ноември резул-
татите за лявото обединение ще бъдат
значително по-добри. Има достатъчно
обективни и субективни предпоставки
за това. Българските граждани разбра-
ха вече кой носи отговорност за това
да няма правителство и страната ни да
е в такова социално и икономическо
състояние. Те очакват разумните ре-
шения, с които да изведем България от
тежката ситуация.

 Според социолозите “БСП за
България” е единствената от парла-
ментарните формации, която беле-
жи ръст в доверието в последните
два месеца. На какво се дължи това?

- В 46-ото крайно фрагментарно
Народно събрание се прокараха разде-
лителни линии, някои партии действаха

инфантилно, а други искаха постове,
преди да се говори за политики. За съжа-
ление, задкулисието продължи да уп-
равлява. “БСП за България” отказа да
участва в този процес. Очаквам т.нар.
партии на протеста, които осъдиха
хората на безвремие с неизбирането на
редовно правителство, да получат на 14
ноември оценката, която заслужават.

В последния парламент “БСП за
България” беше факторът за диалогич-
ност, стабилност, спокойствие и сигур-
ност. Показахме, че голямото обедине-
ние вляво и ляво-център е реална поли-
тическа формация, която е носител на
промяната. Политиките, които предла-
гаме, стигат до хората, и мисля, че те
отново ще ги оценят и мотивират, за да
ни дадат подкрепата си на 14 ноември.
Трябва да се погрижим в тези трудни
месеци за социално слабите, възраст-
ните, младите семейства. Лявото е в
подем в Европа, защото настоящите
проблеми и множеството страдащи
хора изискват социална справедливост
и по-леви решения.

“БСП за България” в коалиционния
формат, в който се явява за втори път
на парламентарни избори тази година,
носи разум, присъединява способни
хора, които разбират какво е род и
родина, милеят за страната си, живеят
тук и искат да се развиват в нея.

 С кои от спасителните мерки
за излизане от кризите в програмата
на “БСП за България” за първите 100
дни на 47-ото НС се ангажирате,
включително и на регионално ниво?

- Тежката криза, която идва, може
да се реши само с работещи и разумни
действия, а не с популизъм и емоции.
Затова е изключително важно новият
парламент да излъчи стабилно и редов-
но правителствo и “БСП за България”
ще бъде ключов фактор за съставянето
му. Важно е обаче да се види кой какви
политики предлага. Нашата програма

цели стабилност, устойчивост, увели-
чаване на доходите, спокойствие в
енергетиката, здравеопазването, което
да отговаря на нуждите на хората. Ние
можем да предприемем тези действия.

Програмата ни за първите 100 дни
на управление предвижда системно
увеличение на доходите, тъй като
България е страната в ЕС с най-голям
брой население в риск от бедност.
Увеличаването на доходите на всички
български граждани ще се случи още в
първите седмици и месеци на управле-
нието чрез мерки със силен социален и
икономически ефект.

Предлагаме намаляване на ДДС от
20 на 9% за енергоносителите и основ-
ните храни, спешна целева подкрепа за
семействата с ниски доходи. Първо
трябва да се определят групите, нуж-
даещи се от помощ. В момента 1 237
080 семейства ползват само дърва за
огрев. Заради скъпия ток хората започ-
наха да търсят дърва, такива обаче няма
на пазара, цените се качиха, а камио-
ните с дърва излизат за Гърция. Първо-
то решение е временно спиране на
износа на дърва, за да се помогне на
над 1 милион домакинства. Като мярка
срещу скъпия ток предлагаме схема за
отложено плащане, а на енергийно бед-
ните семейства държавата да поеме и
по 200 киловатчаса.

Здравеопазването трябва да е абсо-
лютен приоритет за държавата. С ко-
легите от хасковската листа на “БСП
за България” посетихме общинската
болница в Харманли. Това е едно от
най-старите лечебни заведения в стра-
ната, с едновековна история, което в
момента е в окаяно състояние и с без-
крайно остаряла материална база. Уп-
равителят на болницата, подкрепен от
групата съветници от БСП в ОбС в
Харманли, многократно са отправяли
искане за финансова помощ и ремонт
на сградата. Кметът на общината оба-

че нехае за болницата, която обслужва
населението на Харманли и съседните
общини. В разгара на четвъртата КО-
ВИД-вълна управителят на лечебното
заведение подаде оставка. За десет го-
дини управление на държавата и об-
щината ГЕРБ не направи нищо за ле-
чебното заведение и за подобряване на
базата му. В тaзи здрaвнa кризa, тoчнo
в тoзи мoмeнт, кoгaтo цялoтo нaceлeниe
изпитвa ocтрa нуждa oт дocтъп дo
бoлничнo лeчeниe, oт пoмoщ, да оста-
виш здравно заведение нa ръбa на оце-
ляването, е прecтъплeниe! Здравеопаз-
ването повече не може да е търговия.
Затова от “БСП за България” предла-
гаме да има и защитени болници, както
има защитени училища. Това означава
тези болници да се подсилят с допълни-
телно целево финансиране. Това ще га-
рантира сигурност на хората в регио-
на и на лекарите, че ще работят там, ще
се осигури регионално здравеопазване
и достъп до качествена здравна услуга
за всеки гражданин.

Относно “зеления сертификат”
трябваше да има предвидимост и под-
готовка. Всяка здравна мярка трябва да
бъде обявявана заедно с икономическа
и социална. Ние бихме направили след-
ното: издаваме заповед, че училищата
се затварят след един месец, а родите-
лите, които излизат в неплатен отпуск,
за да гледат децата си, ще получават по
една средна работна заплата за страна-
та. На самоосигуряващите се също се
изплаща по една заплата. Така се създа-
ва спокойствие и сигурност у хората.
Наличието на антитела също да е
възможност за издаване на “зелен сер-
тификат”, което може да се направи
сега и веднага. На хората, които имат
заболявания, непозволяващи да им се
постави ваксина, трябва да се даде
възможност също да се придвижват.
Да се осигури и заплащане на лекарите
и медицинските екипи, които в момен-
та са свръхнатоварени.

 Какви са посланията ви към из-
бирателите?

- Да бъдат преди всичко здрави, с
критично мислене, с активна граждан-
ска позиция и обществено ангажирани.
Изправени сме пред предизвикателства.
Всеки от нас усеща огромната липса на
справедливост в България. Само дейст-
ващ парламент може да вземе очаквани-
те от обществото решения и редовно
правителство да преведе държавата през
кризата. Затова парламентарните избо-
ри са много важни. Без нас в следващия
парламент няма да може да се състави
правителство. Затова и отговорностите
ни са още по-големи. Вярвам, че хори-
зонт и перспектива има. Нужна е обаче
политика, която да постави в центъра
най-важния ресурс - хората. Те са голе-
мият потенциал на България, без който
няма държава, работещи институции и
икономика.

Oбикаляйки област Хасково, виж-
дам няколко големи работещи предпри-
ятия, но виждам и неизползвания огро-
мен икономически и географски потен-
циал на региона. Днес областта е загу-
била изгражданата с десетилетия наред
индустрия, традиционния си поминък,
работните места, професионалния по-
тенциал.

Солидните биографии и професио-
нализмът в листата на “БСП за Бълга-
рия” в област Хасково са сериозна пред-
поставка за успех на тези избори. При-
зовавам всеки, който излезе да гласува
на 14 ноември, да избере двата вота - за
парламент и президент! Да гласуваме за
промяна, стабилност, предвидимост и
сигурност с бюлетина номер 33!
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За седемнадесета
поредна година Фон-
дация “Устойчиво раз-
витие за България”
съвместно със Синди-
ката на българските
учители, Националния
дворец на децата,
Представителството
на Россътрудничество
в България и Органи-
зационен комитет
проведоха Междуна-
родния ученически
конкурс “Заедно XXI

Лауреатите от конкурса
„Vivapiano” с концерт в
Плевен

Плевен-
ската фил-
хармония и
Ф о н д а ц и я
“Арденца”
представят
лауреатите
от конкурса
“Vivapiano”
на 18 ноем-
ври от 19 ч.
в зала “Емил Димитров” в НЧ “Съгла-
сие 1869” в Плевен, съобщи БТА. Му-
зикалното събитие е първо, след като
Плевенската филхармония получи
“Кристална лира” в категория “Поп
и рок музика” с проекта “Да послу-
шаме кино” с Хилда Казасян. Изявата
на симфониците се реализира с под-
крепата на Министерството на кул-
турата и ще премине под ръководст-
вото на маестро Деян Павлов. Гост-
солисти са Даниела Дикова (пиано) и
Галина Койчева (цигулка). В програма-
та са включени изпълнения на дуо
“Арденца” и удостоените с награди
от конкурса. Ще прозвучат Двоен
концерт за цигулка, пиано и струнен
оркестър от Хайдн, Концерт 2 -
I част, от Менделсон със солист Борис
Дюлгеров (10 г.), “Ръченица” - транс-
крипция на Виктор Чучков, от Петко
Стайнов, със солистка Елица Стефа-
нова (17 г.) - това изпълнение ще бъде
посветено на 125-годишнината от
рождението на акад. Петко Стайнов.
Йоана Георгиева ще бъде солистка в
Симфоничната рапсодия за пиано и
струнен оркестър от Хоакин Турина.

СНИМКА “АНИМАТО МЮЗИК/UNIVERSAL
MUSIC GROUP”

Стинг създава мост
между световете
с новия си албум

Стинг се завръща с нов солов
албум, озаглавен “The Bridge”. По
думите на изпълнителя, проектът
представлява ретроспекция, която
показва различните нива и жанрове,
през които минава през цялостната
си творческа кариера. “The Bridge”
изглежда като колекция от най-голе-
мите му хитове, но всички песни в
него са изцяло нови. Запис, който е
едновременно модерен и оптимисти-
чен, но и дълбоко вкоренен в музикал-
ните страсти на Стинг. “Тези песни
са между две измерения, между едно
състояние на духа и друго, между
живота и смъртта, между човешки-
те връзки. Между пандемии и ери -
политически, социални и психологиче-
ски, всички сме по средата между
нещо и имаме нужда от “мост”,
който да ни свърже.” Албумът е
записан в студиото на Стинг през
последната година с помощта на до-
верени музиканти и приятели, с кои-
то е сътрудничил и преди. Цялостна-
та им работа и творческа свързаност
се усеща перфектно още във водещия
сингъл “If It`s Love”. Колекцията из-
лиза на 19 ноември.

Дуо “Арденца”

Световноизвест-
ната продукция “Лед
цепелин симфоник”
ще имаме възможност
да видим и в Бълга-
рия на 26 юни 2022 г.

„Лед цепелин симфоник” ще звучи
 догодина в Античния театър в Пловдив
Грандиозният симфо-
ничен рок спектакъл
ще представи най-ве-
ликите хитове на “Лед
цепелин” с нов аран-
жимент, научи ДУМА
от “София мюзик
ентърпрайсис”.

“Лед цепелин сим-
фоник” е впечатлява-
що шоу, което ще по-
дари на българската
публика своеобразно
музикално пътешест-

вие в изключителната
атмосфера на Антич-
ния театър в Пловдив.
На сцената ще излязат
известни бродуейски
солисти, към които ще
се присъединят сим-
фоничен оркестър и
рок група, съставени
от виртуозни музи-
канти. Начело на про-
дукцията застава про-
чутият диригент Ри-
чард Сидуел, работил

с едни от най-големи-
те имена на световна-
та музикална сцена.

Българските фено-
ве ще могат да чуят
вечните хитове на
“Лед цепелин” “Whole
Lotta Love”, “Black
Dog”, “Kashmir”,
“Rock & Roll”, “Dazed
& Confused” и, разби-
ра се, “Stairway To
Heaven”. Уникалната
комбинация от вокали-

сти, рок група и сим-
фоничен оркестър
обещава магическо из-
живяване и позволява
да се докоснем до му-
зиката на знаменитата
група, както никога
досега.

Билетите за шоуто
са на цени от 60 до
120 лв. и може да
бъдат купени в мрежа-
та на Bilet.bg, както и
онлайн на sme.bilet.bg.

Деца поискаха отново да са „Заедно в XXI век”
век”. Стотици деца от
всички краища на
България, както и гос-
ти от Молдова (При-
днестровие) взеха
участие в проявата и
изпратиха творби в
разделите “Рефера-
ти”, “Медийни пре-
зентации”, “Поезия”,
“Проза”, “Рисунки”,
“Творби на руски
език”.

Тази година тема-
та на конкурса е

“Чрез истина и дове-
рие - към приятелст-
во, солидарност и
мир!” Авторитетно
жури от български
поети, писатели, ис-
торици, художници,
музиковеди оцени
детските творби и от-
личи най-добрите.
Предвид eпидемична-
та обстановка и тази
година няма да се
проведе тържествено
награждаване на лау-

реатите и галакон-
церт в София, каква-
то е дългогодишната
традиция. Грамотите
за победителите и
техните учители ще
бъдат изпратени по
пощата. Списъкът с
наградените деца е
публикуван на сайто-
вете на Синдиката на
българските учители
и Националния дво-
рец на децата.

Конкурсът се про-

вежда под патронажа
на посолството на Рус-
ката федерация в Бълга-
рия и е включен в На-
ционалния календар за
изяви по интереси на
децата и учениците на
Министерството на об-
разованието и науката
в Република България.

Стефан Чурчулиев
с изложба в „Контраст”
Художникът разчупва представите
за натюрморта като мъртва природа

Проф. Аксиния ДЖУРОВА

Не знам каква е първопричината за
серията “Натюрморти”, които Стефан
Чурчулиев излага в галерия “Кон-
траст”, знам само, че това, от което се
е страхувал още при първите стъпки
като художник - “да не ме оприличат
с някого” - го е постигнал.

Още в началото той започва твърде
смело с експериментирането на израз-
ните средства: заменя маслената жи-
вопис с рисуване с пясък и доизграж-
да картината със смело положени
върху тази повърхност цветови акцен-
ти, използва екстракт от арония, както
и вино, за рисунките си и върви в по-
сока на търсена декоративност без чи-
сти тонове, за сметка на изящна моно-
хромност. И не само това, разчупва
представите за натюрморта като
мъртва природа и както споделя: “За
мен натюрмортът е жива природа със
своя философия, въпреки че в него
отсъства човекът.”

Липсващият човек не е нещо нео-
бичайно за този жанр, точно обратно-
то. При него обаче, в начина на сряз-
ване на кадъра, на обвитите в дискрет-
на хармоничност натюрморти, в обез-
людените интериори, в естетския под-
бор на аксесоарите и растителните
елементи, плъзнати по повърхността
на предметите и тъканите, човешкото
присъствие е навсякъде.

И въпреки че разбиването на фор-
мата и разлагането на обемите в кар-

Изложбата на Стефан Чурчулиев “Натюр-
морти” показва до 19 ноември столичната
галерия “Контраст” (ул. “Цар Самуил” 49).
Куратор е проф. Аксиния Джурова.

тините и рисунките му напомнят ку-
бистите (Пикасо и Брак), а декоратив-
ната стилистика с изяществото на де-
тайла - Климт, Стефан Чурчулиев е
постигнал чисто своя оригинална ин-

терпретация на този жанр, освободил
се е от страха да го оприличат с няко-
го и ни се представя в галерия “Кон-
траст” със свой неповторим стил -
завладяващ и привлекателен.
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ТЕЛЕЦ

Ще привлечете нечие
внимание, но с това ще
докоснете и сърцето
му. Разгръщате се за
обич.

ОВЕН

Ще ви залее вълна от
много спомени. За да се
върнете в младостта
си, ще ви помогне сре-
ща.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Планираните действия
ще ви донесат успех в
професионалната сфе-
ра. Въздържайте се от
емоции.

22 май - 21 юни

РАК

Може би ще ви обхване
желание  спешно да
въведете порядък на-
всякъде. Бъдете внима-
телни.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Ако мислите, че сте се
отклонили от правия
път,  сверете неща-
та със своя вътрешен
глас.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Очаква ви активно уча-
стие във важни събития,
привличащи публика-
та. Бъдете предпазли-
ви.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Ще сте обзети от до-
стигането на някаква
цел, но се замислете
какви ще бъдат после-
диците.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Търпеливото ви отно-
шение към работата и
хората, с които общу-
вате често, ще ви по-
могне.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

В деловата работа и в
личните ангажименти
спазвайте законност-
та, но и малко риску-
вайте.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Ако работите по своя
много прецизно съставен
план, всичко ще се под-
режда отлично и по
мярка.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Семейните проблеми
може да се окажат и
затрудняващи, но това
няма да ви спре. Успе-
хи.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Денят е еднакво хубав
за семейни срещи и по-
добряване на обстанов-
ката вкъщи. Погриже-
те се.

ХОРОСКОП
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o
С
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o
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o
С 14

o
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o
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o
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Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВОПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО

05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡·‡‚-

ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂÏÂÈÌÓ
ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
14.30 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.45 ƒ‡‚‡È, ¿ÒÚÓ·ÓÈ! ‰ÂÚÒÍË

Ú‚ ÙËÎÏ
15.00  Ó„‡ÚÓ Ò˙ˆÂÚÓ ÁÓ‚Â Ú‚

ÙËÎÏ /4 ÒÂÁÓÌ, 7 ÂÔË-
ÁÓ‰/

15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: ƒËÒÔÛÚË
16.45 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡ÌÓ

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡·‡‚-

ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂÏÂÈÌÓ
ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.25 √Î‡ÒÓ‚ÂÚÂ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ
20.35 œÂÁË‰ÂÌÚÒÍË ËÁ·ÓË

2021:  ‡Ì‰Ë‰‡ÚËÚÂ
20.55 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ Ò ƒÓ·ËÌ‡

◊Â¯ÏÂ‰ÊËÂ‚‡
22.00 ŒÍÚÓÔÓ‰ Ú‚ ÙËÎÏ /7 ÒÂ-

ÁÓÌ, 9 ÂÔËÁÓ‰/ (12)
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ’‡ÌË·‡Î Ú‚ ÙËÎÏ /3 ÒÂ-

ÁÓÌ, 9 ÂÔËÁÓ‰/ (16)
00.15 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.30 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.20  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.20 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20:00 ˜‡Ò‡/
03.45 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ /Ô/
04.15 ◊‡ÒÚÌËÚÂ ÏÛÁÂË ‚ ◊ÂıË  ̌ /

Ô/
04.30  Ó„‡ÚÓ Ò˙ˆÂÚÓ ÁÓ‚Â Ú‚

ÙËÎÏ /4 ÒÂÁÓÌ, 7 ÂÔË-
ÁÓ‰/Ô/

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
13.10 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ

÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./
13.50 ìƒÓÍÚÓ ◊Û‰Óî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ.25
14.55 œÂÏËÂ‡: ì¡Ûˇ ÓÚ

Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, Ò.12
ÂÔ.45

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎË-
ˆËî - ÒÂË‡Î, Ò.15

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 œÂÏËÂ‡: ì“‡ÚÍÓ‚ˆËî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.37

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.05 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-
ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.81

21.00 ì‘ÂÏ‡Ú‡: ¬ÂÏÂ Á‡
ÔÓ·ÛÊ‰‡ÌÂî - Ë‡ÎËÚË,
Ò.7

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ì“‡ÚÍÓ‚ˆËî /Ô./ - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ.37

00.30 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚Ë-
Ì‡î - ÒÂË‡Î, Ò.9 ÂÔ.13

01.00 ì ‡ÚÓ Ì‡ ÍËÌÓî - ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ Á‡ ÍËÌÓ

01.10 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ÔÓ‚Â˜Âî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.3

02.20 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.30 ì“˙„Ó‚ÒÍË ˆÂÌÚ˙î -
ÒÂË‡Î, Ò.14

05.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
08.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
08.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
09.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-
Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ
Ì‡ ÊË‚ÓÚ

10.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ
Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË ÚÂÌ-
‰ÂÌˆËË

11.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)
11.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
14.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)
14.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏ!î

- ¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡
Ô‡ÚÌ¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

15.00 Ã˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓ
16.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
17.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
17.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî -

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ
Ì‡ ËÒÚËÌ‡Ú‡

18.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
20.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.30 ì¬ÓÒÍÂÒÂÌÒÍËî - ÚÂÎÂ-

‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î
22.35 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî - ‡Á-

‚ÎÂÍ‡ÚÂÎÌÓ-ÏÛÁËÍ‡ÎÌÓ
ÚÓÍ-¯ÓÛ

23.05 ìÃ‡Ú‡ ’‡Ëî - ÚÂÎÂ‚Ë-
ÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

00.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
03.05 ì¬ÓÒÍÂÒÂÌÒÍËî - ÚÂÎÂ-

‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î
04.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
04.05 ì¬ÓÒÍÂÒÂÌÒÍËî - ÚÂÎÂ-

‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

00.15 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î (Ô)

01.25 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
02.20 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
03.15 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
04.10 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
05.10 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
08.00 ì◊Â‚ÂÌ Í‡ÚÓÌî (Ô)
09.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î -

ÓÚÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.15 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
21.00 ì◊Â‚ÂÌ Í‡ÚÓÌî (Ô)
22.00 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ (Ô)
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.05 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)

С усилване на вятъра от северозапад в Източна България

ще прониква студен въздух и температурите ще се пони-

жат значително. Времето ще е предимно облачно, ще има

и валежи, на повече места в Северна и Източна България.

Вятърът ще отслабне и ще се ориентира от изток-югоиз-

ток. Ще е почти без валежи. Преобладаващите минимални

температури ще са между 2 и 7 градуса, максималните -

от 8 до 13 градуса.

НИМХ/БТА

ВИДИН

12c

СОФИЯ

12c

САНДАНСКИ

18c

ПЛЕВЕН

12c

РУСЕ

11c

ПЛОВДИВ

17c

ВАРНА

14c

БУРГАС

16c



Първата световна война приключва официално

на 3 октомври 2010 година, когато Германия

окончателно изплаща своите военни репарации.

Най-голямата пирамида се намира в Мексико.
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220;
“‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245;
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207; –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206;
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈

ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

¿À≈ —¿Õƒ⁄– ÃŒ–‘Œ¬,
ÂÊËÒ¸Ó
¬≈À»«¿– ƒ»Ã»“–Œ¬,
„‡ÙË˜ÂÌ ‰ËÁ‡ÈÌÂ Ë
ÔÓÒÚ‡ÌÒÚ‚ÂÌ ÓÙÓÏËÚÂÎ
œÓÙ. √≈Õ◊Œ Õ¿◊≈¬,
ËÁÔ˙ÎÌËÚÂÎÂÌ ‰ËÂÍÚÓ Ì‡
”Ã¡¿À ì—‚ÂÚ‡ ≈Í‡ÚÂËÌ‡î
≈Õ◊Œ œ»–ŒÕ Œ¬, ıÛ‰ÓÊÌËÍ
—“¿Õ ¿ Δ≈À≈¬¿, ıÛ‰ÓÊÌË˜Í‡
’¿—¿Õ »—¿≈¬, ‰‚ÛÍ‡ÚÂÌ
Ò‚ÂÚÓ‚ÂÌ Ë ÓÎËÏÔËÈÒÍË
¯‡ÏÔËÓÌ ÔÓ ·Ó·‡

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

ÀÓ¯‡ ‚ÂÒÚ!!!  ‡Á‚‡Ú, ˜Â ÒÍÓÓ
‚ËÛÒ˙Ú ˘Â ÏÛÚË‡ Ë ˘Â Úˇ·‚‡
‰‡ ÒË ÏËÂÏ Ë Í‡Í‡Ú‡...

Във Флорида започнаха да използват робо-
тизирани котки за осигуряване на компания на
хора с деменция, съобщи “Евронюз”. Изследова-
тели от Атлантическия университет във Флори-
да дали котки на участниците в проучване и
установили, че те помагат за подобряване на
настроението и благосъстоянието на възрастни
хора с лека до умерена деменция. Експертите
често наблюдавали как участниците в проучва-
нето се усмихват и разговарят с роботизираните
си приятели, а след това споделят: “Котката ме
гледа като някой, който ме слуша и ме обича.”

Навикът на кучетата да накланят гла-
вите си настрани, когато общуват със
стопаните си, безспорно е трогателен.
Експерти от университета на Будапеща,
Унгария, са установили, че той има и
практическо значение, съобщи сайтът на
учебното заведение. Авторите на изслед-
ването са анализирали поведението на
40 кучета, докато стопаните им са ги
запознавали с нови играчки и са искали
от тях да донесат новия предмет.

Оказало се, че кучетата, които накла-
нят главите си настрани, усвояват мате-
риала по-бързо и по-добре и съответно
изпълняват командите.

Специалистите са стигнали до изво-
да, че накланянето на главата на кучето
демонстрира интерес към това, което
казва стопанинът.

Ново проучване, на-
правено от експертите на
Касперски, регистрира
45% ръст на потребите-
лите, атакувани с краж-
би на пароли през по-
следната половин година.

Киберпрестъпниците
непрекъснато измислят
нови методи за онлайн
измами и са много актив-
ни. Те разбиват пароли и
други данни от акаунти-
те на потребителите чрез
използване на специален
зловреден софтуер, на-
речен Trojan-PSW.

Изследователите ус-
тановиха, че през сеп-
тември е имало прибли-
зително със 160 000
повече потърпевши, от-
колкото през април, кое-
то е увеличение от 45 на
сто. През последните
месеци експертите забе-

Кражбите на пароли
се увеличиха с 45%
Киберпрестъпниците непрекъснато
измислят нови начини за онлайн измами

Защо кучетата
накланят главите си

лязаха и рязко покачва-
не в броя на опитите за
атаки: третото тримесе-
чие на 2021 г. (от юли
до септември) бележи
ръст от почти 30%. Об-
щият брой на идентифи-
цираните атаки и опити
за такива също се е уве-
личил спрямо предход-
ната година: от 24,8 ми-
лиона на 25,5 милиона.

Както сочи статисти-
ката, логин детайлите,
паролите, данните за пла-
щания и друга лична ин-
формация продължават
да бъдат привлекателни
за киберпрестъпниците и
остават популярна стока
на черния пазар. Поради
тази причина насърчава-
ме онлайн потребители-
те да вземат допълнител-
ни мерки за защита на
акаунтите си. Например

- чрез използване на мно-
гофакторния метод за
удостоверяване на само-
личността при влизане в
сайтове и приложения.
Повишената активност
на измамниците, използ-
ващи софтуерни “крадци
на пароли”, също налага
необходимостта потре-
бителите да бъдат по-
внимателни, да не отва-
рят непроверени линко-
ве и да използват актуа-
лизирани програми за
защита на устройствата
си, коментира Богдан Пи-
смиченко, регионален ме-
ниджър на Kaspersky за
България, Румъния и
Молдова.

За да не стават жерт-
ви на зловреден софтуер
и измами, целящи краж-
ба на логин детайли, екс-
перти съветват потреби-

телите:
 Винаги актуализи-

райте софтуера на всич-
ки ползвани устройства,
за да предотвратите по-
явата на уязвими точки и
атаки във вашата мрежа;

 Използвайте слож-
ни пароли за достъп до
корпоративни услуги и
минимум двуфакторна
автентификация за дос-
тъп до акаунта си;

 Избягвайте да пуб-

ликувате онлайн лична
информация, която може
да разкрие самоличност-
та ви, като физически
адрес, личен телефонен
номер, имейл и т.н. Пре-
ди да предоставите как-
вато и да било информа-
ция, помислете за не-
предвидените последици
и не споделяйте нищо, ко-
ето би могло да компро-
метира вашите данни или
данните на други лица.

Хакерите използват специален зловреден софтуер

В Бразилия се роди бебе с 12-сантиме-
трова опашка, съобщи “Джърнъл ъф педи-
атрикс сърджъри кейс рипортс”. Редкият
случай е регистриран в болницата “Ал-
берт Сабин” в град Форталеза. Детето се
е появило на бял свят в 35-ата седмица, а
в пренаталния етап аномалията останала
незабелязана. Лекарите открили опашката
едва след раждането и успешно я отстра-
нили. Подобни аномалии са доста редки и
медицинската практика е документирала
само 40 подобни случая по цял свят.

Обичаната от няколко поко-
ления певица Мая Нешкова е
написала писмо до патриарх
Неофит, в което го призовава за
общ молебен срещу пандемия-
та. Идеята е в един и същи ден
и час всички храмове в страната
да изнесат навън чудотворните
си икони при продължителен
камбанен звън и така да се
извърши молебен за избавянето
на народа от настъпилия мор.

Писмото е подписано и от
съпруга на звездата - компози-
тора Кирил Икономов, и е вхо-
дирано в Софийска митрополия.
То бе публикувано във фейсбук
страницата на изпълнителката
на “Честит рожден ден” и само
за часове стигна до десетки хи-
ляди потребители на социална-
та мрежа.

Мая Нешкова
изпрати писмо
до патриарха

Баладата “Храмът”
е една от знаковите песни
на изпълнителката

Роботи помагат
на хора с деменция

Бебе с 12-сантиметрова
опашка се роди в Бразилия

Лекарите успешно
отстранили израстъка



И ДерНовак
Джокович
с 19-а титла
от Шлема
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Димитър Бербатов поис-
ка анулиране на решенията на
конгреса на БФС. От щаба му
разкриха, че е подадена иско-
ва молба до СГС. Тя е входи-
рана от аматьорския Балкан
Варвара. Клубът трябваше да
бъде представляван на избо-
рите на 12 октомври от адво-
кат Георги Градев, който оба-
че не бе допуснат до залата
след юридически хватки.

“Балкан сезира съда не
само за възпрепятстването на
делегата им да участва в кон-
греса, но и за други наруше-
ния на устава и Закона за юри-
дическите лица с нестопанска
цел (ЗЮЛНЦ). Факт е поред-
ната искова молба за наруше-

Новак Джокович постави нов
велик рекорд в тениса. Сърби-
нът излезе еднолично начело по
брой спечелени турнири от ка-
тегорията “Мастърс 1000”. Све-
товният №1 събра 37 трофея,
след като триумфира в Париж,
и изпревари Рафа Надал (Исп) -
с 36. За титлата в зала “Берси”
Ноле обърна Даниил Медведев
(Рус, №2) с 4:6, 6:3, 6:3 за 2,16
часа. Така той си осигури шесто
отличие в турнира.

Това е 86-а титла в кариера-
та на Джокера, който взе части-
чен реванш за загубата от рус-
нака на финала на US Open през
септември. Това му попречи да

РЕЗУЛТАТИ

XIV кръг:
Лудогорец - Локо

Пд 1:0 Гомис (90-авт),
проп. дузпа: Сотириу
(Луд-62), ЧК: Паска-
лев (Лок-90+5); снощи: ЦСКА-Сф -
ЦСКА 1948.

Втора лига
XVII кръг
Лудогорец-2 - Хебър 3:1 1:0 П.

Георгиев (39) 1:1 Папазов (55) 3:1
Митков (56) 3:1 Будинов (89)

 1. ÃËÌ¸Ó 17 11 5  1 28:12 38

 2. ’Â·˙ 17 12 1  4 30:14 37

 3. ≈Ú˙ 17 12 1  4 43:19 37

 4. —Ô‡Ú‡Í ¬Ì 17 11 3  3 32:19 36

 5. —ÂÔÚÂÏ‚Ë —Ù 17 10 1  6 37:19 31

 6. ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ-2 17  9 3  5 36:25 30

 7. ÃÓÌÚ‡Ì‡ 17  8 4  5 23:15 28

 8. —ÔÓÚËÒÚ —‚ 17  9 1 7 17:18 28

 9. —ÚÛÏÒÍ‡ ÒÎ‡‚‡ 17  8 3  6 18:18 27

10. Ã‡Ëˆ‡ œ‰ 16  8 3  5 31:24 27

11. —ÓÁÓÔÓÎ 17  4 7  6 17:21 19

12. ÷— ¿ 1948-2 17  5 4  8 18:23 19

13. flÌÚ‡ 17  4 5  8 13:22 17

14. ¡ÓÚÂ‚ œ‰-2 17  4 5  8 16:25 17

15. ÀËÚÂÍÒ 17  3 7  7 15:19 16

16. Ã‡ÂÍ 16  3 7  6 9 :18 16

17. —ÂÔÚÂÏ‚Ë —ËÏ 17  3 6  8 21:34 15

18. ƒÓ·Û‰Ê‡ 17  3 5  9 14:25 14

19. ÀÂ‚ÒÍË ÀÓÏ 16  2 2 12 10:27  8

20. ÕÂÙÚÓıËÏËÍ 16  1 3 12 12:43  6

XVIII кръг: 20.11 (събота): Ма-
рек - Хебър; Септември Сим - Лудого-
рец-2; Янтра - Левски Лом; Миньор -
Добруджа; Етър - Литекс; Созопол -
Марица Пд; Ботев Пд-2 - ЦСКА 1948-
2; Спортист Св - Спартак Вн; Монта-
на - Септември Сф; Струмска слава -
почива.

* Заб. Нефтохимик е спрян от
участие, тъй като БФС отне лицен-
за на бургаския тим.

СНИМКИ БГНЕС

Новак Джокович спечели за шести път “Мастърс”-а в Париж

постигне Голям шлем от успехи
в четирите открити първенства.
С петия трофей през 2021 г.
Джокович се изравни с лидери-
те по този показател Каспер
Рууд (Нор) и Александър Зве-
рев (Гер).

“Страдах, при това много,
подобно на финала в Ню Йорк,
но това е нормално за съперни-
чеството между нас двамата.
Всеки път, когато сме един сре-
щу друг на корта, се чувствам
щастлив. Сега беше специален
ден, тъй като семейството ми е
с мен. За първи път двамата ми
синове са заедно, за да гледат
мой мач”, заяви Джокович.

Още преди финала Ноле си
осигури да е №1 в края на годи-
ната за рекорден седми път, с

което задмина Пийт Сампрас
(САЩ). Той има 10 940 т., а
Медведев е втори със 7640.

След двете победи в Париж
Григор Димитров е с 1801 т. и
прогресира с 2 позиции до №28.

Джокович с нов велик рекорд

Димитър Бербатов поиска
анулиране на конгреса
Чрез юридически хватки Борислав Михайлов скоро няма да сдаде властта в БФС

ния, направени от ръководст-
вото на БФС във връзка с
конгреса. Протоколът от този
конгрес все още не се публи-
кува и клубовете са държани
в пълно неведение.

Заявяваме решителността
си да продължаваме да рабо-
тим съвместно с футболните
клубове в България не само
по разясняването, но и по за-
щитата на техните права.
Потъпкването на устава и
закона от действащото ръко-
водство на БФС е практика
от години, но сега вероятно
се прави с цел да се вкара фе-
дерацията в съдебни дела, за
да си гарантира сегашното
ръководство оставане начело

на БФС, без да има катего-
рична легитимна основа и
мандат от клубовете за това.
Михайлов и компания със
сигурност разбират желание-
то на членовете на БФС и
цялата футболна обществе-
ност за промяна. Но и са на-
ясно, че само с незаконосъо-
бразни инструменти могат да
се закрепят в управлението на
футбола в България, без да се
съобразяват с дневния ред и
желанията на своите членове.

Призоваваме БФС неза-
бавно да публикува прото-
кола и всички документи от
конгреса. Недопустимо е
почти месец след него те да
не са подготвени. Освен ако

не се обмислят фалшифика-
ции. Какво прави ръковод-
ството на БФС и защо бави
изготвянето на документите
ще стане ясно, след като тези
документи бъдат показани и
се съпоставят с реално слу-
чилото се”, обявиха от еки-
па на Бербатов.

На изборите Михайлов го
победи на първи тур с 11 гла-
са. Проблемът обаче е, че в
началото на форума бе обяве-
но, че няма да има балотаж,
ако някой събере 242 гласа
от 283-те делегата. Гласували
са обаче само 480 делегати,
от тях 241 за Боби. Сега СГС
трябва да реши дали е по-
тъпкан уставът на БФС.

Макс Верстапен (Нид) с
Ред Бул спечели Гран при на
Мексико с време 1:38:39,086
ч. и увеличи преднината си на
върха в класирането във Фор-
мула 1. Втори на пистата “Ер-
манос Родригес” с изоставане
от 16,555 сек. завърши седем-
кратният световен шампион

Девети успех на Верстапен

Лудогорец постигна драматична
победа с 1:0 над Локо (Пд) в мач от
14-ия кръг на efbet Лига. За успеха
на “орлите” виноник бе френският
защитник Кристиян Гомис, който си
заби автогол в 90-ата мин. след удар
на Бернард Текпетей. Преди това
кипърецът Пиерос Сотириу (62)
пропусна дузпа за домакините. Сит-
ните крачки преди изпълнението на
удара от 11-те метра и топката, ко-

Лудогорец победи
Локо Пд с автогол

Футболистите и ръководителите на
Лудогорец се включиха в кампанията
“Мувембър”, посветена на здравето на
мъжете и борбата с рака на простатата

ято тресна поред двата стълба, но не
влезе във вратата, станаха хит в со-
циалните мрежи по света.

В самия край на мача бе отсъде-
на втора дузпа за домакините, но след
преглед с ВАР арбитърът Драгомир
Драганов отмени решението си.
Дълбоко в добавеното време Мар-
тин Паскалев от Локо Пд получи
втори жълт картон, след като влезе в
разправия с Ихинио Марин.

Люис Хамилтън (Вбр) с Мер-
цедес.  Място на подиума за-
служи и вторият пилот на Ред
Бул Серхио Перес (Мек) - на
1,197 сек. след британеца.

Топ 10 допълниха Пиер
Гасли (Фр, Алфа Таури),
Шарл Льоклер (Мон, Фера-
ри), Карлос Сайнц (Исп, Фе-

рари), Себастиан Фетел
(Гер, Астън Мартин), Кими
Райконен (Фин, Алфа Ро-
мео), Фернандо Алонсо
(Исп, Алпин) и Ландо Но-
рис (Вбр, Макларън).

След деветата победа през
сезона Верстапен вече има
312,5 т., а Хамилтън е с 293,5

(5 успеха). Трети е Валтери
Ботас (Фин, Мерцедес) със
185 т. При конструкторите
води Мерцедес с 485,5 т., на
1 т. пред Ред Бул, Ферари е с
268,5, и др. До края на сезона
остават четири старта - в Бра-
зилия, Катар, Саудитска Ара-
бия и Абу Даби.


